
Karayolu Taşıma
Yönetmeliği’nde veya
ilgili genelgelerde bazı

konulardaki uygulamalar
için geçiş süreleri tanınmış
bulunuyor. Bakıldığında
bunların 30 Nisan 2013 ile
31 Aralık 2015 tarihleri
arasındaki bir yelpazeye
yayıldığı görülüyor. Buna
göre aşağıda belirtilen
işlemlerin belirtilen
tarihlere kadar yapılması
veya sağlanan geçici
muafiyetlerin belirtilen
tarihte sona ermesi söz
konusudur. 

30 Nisan 2013 

Özmal-sözleşmeli taşıt
kullanım oranlarının aynı
cins(!) taşıtlarla sağlanması.
(uymayanların, tüm
sözleşmeli taşıtları res’en
düşülecek ve yeni kayıt için
yeni taşıt kira sözleşmesi
istenecek.) 

30 Haziran 2013 

1- B1 ve D1 belgelerinde
20’den fazlaki her hat için
1500 özmal koltuğa ilave 50
özmal koltuk istenmesi.
(uymayanların, tüm hatları
iptal edilecek.)

Diğer uyumlar

Bunlar dışında 30 Haziran
2013’te uyum gereken çeşitli
konular olduğu gibi 31
Aralık 2013/2014/2015
tarihlerinde uyulması
gereken konular da
bulunuyor. ■ Sayfa 5’te
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Dunyası
Tasıma

Önümüzdeki dönemde özellikle sözleşmeli taşıtlara ve özmal koltuk miktarına ilişkin kurallara uyum gerekecek…

Dr. Zeki
Dönmez

Haydar
Özkan

5’te 3’te

Mustafa 
Yıldırım

İşimiz kolay değil...

2’de
Şehirleşme ve Akıllı 
Şehirler-4

Mısır’da sorunlara çözüm...

Prof. Dr.
Mustafa
Ilıcalı

7’de

● Özmal ve sözleşmeli taşıt kullanım
oranlarının aynı cins taşıtlarla sağlanması
zorunluluğu için verilen süre 30 Nisan’da
doluyor. Aksi halde sözleşmeli taşıtlar
res’en belgelerden silinecek. 

● 20’den fazlaki her hat için 1500 özmal
koltuğa ilave 50 özmal koltuk şartının
sağlanması için verilmiş olan süre de
30 Haziran’da doluyor. Aksi halde tüm
hatların iptal edilmesi söz konusu.

Salim
Altunhan

Talip olalım
biz yapalım! 4’te

Hangi otobüsçüler 
ne için toplanıyor?

editor@tasimadunyasi.com

Hızlı , Güvenli , Çevreci ve Sürdürülebil ir Taşımacıl ık
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Sayfa 4

5’te

Plaka tahdidi 
yerine, plaka 
tahsisi olsun.

Kopuz Turizm, Gökhan Kopuz:

76 yıldır yolcu taşımacılığı alanında hizmet üreten
Ulusoy, Superbrands Türkiye tarafından 2 yılda bir
belirlenen “Türkiye’nin Süper Markaları” listesinde,
sektöründe ilk ve tek marka olarak yerini aldı.

Ulusoy’a ödül

Sayfa 4

UND çözüm arıyor:

vize ve

davetiye

Fatih
Şener

Uluslararası Nakliyeciler
Derneği İcra Kurulu Başkanı
Fatih Şener, nakliyecilerin

önündeki en büyük tarife dışı engelin,
sürücü vizeleri olduğunu belirterek,
“Sürücülerimiz özellikle Schengen
vize temin sürecinde birçok engelle
karşılaşıyor. Bu süreç, yabancı
taşımacılar ile rekabet etmeye çalışan
Türk firmalarına büyük zaman ve
maliyet kayıplarına ve rekabet
şansımızın yetirilmesine neden
oluyor. Bizim bundan sonraki ilk
hedefimiz; vize ve davetiye sorununa
savaş açarak onu artık
gündemden çıkarmak” dedi. 

Yeni Mitsubishi Fuso Canter,
Duonic şanzımanıyla daha avantajlı
Sınıfının ilk otomatikleştirilmiş vites sistemi
DUONIC ile donatılan Yeni Mitsubishi Fuso
Canter, düşük hızda ve dur kalk trafikte
kullanıcılarına maksimum fayda sağlıyor. 6’da

4S Ford Trucks tesislerini 
Ali Koç açtı

Otokoç,
Eskişehir 
İnönü’de

Otokoç kamyon kiralayacak
Otokoç Genel Müdürü Görgün Özdemir, ağır ticari vasıta alanında Ford Trucks ve
Avis’in güçlerini birleştirdiklerini ve bundan böyle kamyon kiralama hizmeti de
sunmaya başladıklarını belirtti. ■ Sayfa 7’de

Otokoç, Eskişehir İnönü’de Ford
Trucks’ın yeni yapılanması
altında kamyon satış, servis ve
yedek parça hizmetlerini bir
arada sunan “4S Plaza” konseptli
yeni şubesini hizmete açtı. 

Kastamonu
Halk 

Otobüsçülerine
25 Isuzu
Novociti 

İnci Grup 5 Scania aldı
Best Nakliyat’a 20 Volvo

UYUM TAKVIMINE DIKKAT!

Kuruluşunun 50’nci yılını kutlayan Otokar, 12-13
Nisan 2013 tarihlerinde Antalya’da düzenlediği bir
organizasyonda yetkili servislerini buluşturdu.

Toplantının gala yemeğinde, bu sene 10, 15, 20 ve 25’inci
yılını dolduran yetkili servislere plaketleri takdim edildi. ■ 

Otokar yetkili servisleri
Antalya’da buluştu 

Otobüsçüler İkizdere’de toplandı

Sürücülerin                 sorunu             

6’da

3’te

6’da

KDGM Genel Müdür Yardımcısı Hüseyin Yılmaz:
Kapıdan kapıya taşımacılık yapan otobüsçülük asla
bitmez. Yapılan düzenlemeler iyi kavranmalı.

Ali Osman Ulusoy: Yüzde 70 dolulukta bile para
kazanılmıyor, otogarlar pahalı ve komisyonlar
yüksek. İyi hesap yapmalıyız.

Mehmet Erdoğan: Kurucu Genel Başkanımız Galip
Öztürk’ün karar duruşması nedeniyle toplantıyı bir
gün erteledik, kendisinin selamlarını getirdik.

Mustafa Yıldırım: Otobüsçü adına ahkam kesmeye
kimsenin hakkı yok. Bu işi yeni anlayışla yürütmek
zorundayız. Otogarlar ve servisler büyük sorun. ■ 

Efe Yazıcı

Duayen Ali Osman
Ulusoy, TOF ve TOFED
yöneticileri ile
otobüsçüleri Rize’de
buluşturdu.

Kamyonet K1 (K1*) yeni düzenlemesi
Merkezin bulunduğu yer dışındaki illere ait plakası olan
araçlar bu belgelere yazılamayacak. ■ Sayfa 6’da

■ Caner ÖZCAN / İKİZDERE
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Toplu ulaşımın yönetişimi, denetimi,
tercihli yol uygulamaları, taksi çağrı
merkezi uygulamalarının geliştirilmesi,

bireysel hizmetlerin hizmet esaslı olarak
geliştirilmesi, modlar arası entegrasyon vb.
bütün başlıkları ‘akıllı ulaştırma’nın birer
argümanları olarak, sosyal yönü, adil
paylaşım bakışı, bireysellik yerine sağlıklı
toplumsallaşma, insan odaklı yatırımlar,
denetim ve güvenliğin güçlendirilmesi gibi
hususlarla güçlendirilerek kendimize ait bir
‘perspektifin inşasının’ keşif kollarına
dönüştürülmelidir.  

İnsan endeksli…
Akıllı şehirlerin ve dolayısıyla akıllı

ulaştırmanın alternatif enerji ve yenilenebilir
enerjiden bağımsız görülmesi ve
düşünülmesi mümkün değildir. ‘Akıllı’
kelimesi bu terminoloji içerisinde ‘teknik
gelişimler ve imkanlardan alabildiğine
‘hizmet parametreleri’ ve ‘insan odaklı’
eksende okumaları ve eylemleri’
içermektedir. Hal böyle iken; bu
kavramsallaştırmalar; kendi geliştireceğimiz
muhtemel bir perspektif ile içerisini
alabildiğine felsefi-sosyolojik-kültürel-
ekonomik ve tabii ki teknik olarak
doldurabileceğimiz bir alanı ifade eder.
Alternatif enerji ve yenilenebilir enerji
konuları birebir ‘enerji’nin alt başlıkları
olduğundan direkt olarak ‘siyasi-politik-
stratejik’ girdi ve çıktılara sahiptir.
Dolayısıyla da; bu politik jeo-stratejik
süreçlerden tabi olarak etkilendiği gibi onları
direkt olarak formatlayabilme imkan ve
ihtimalini de işaret eder. Buradan hareketle;
birbirini doğuran, besleyen ve bir ‘şebeke’yi
oluşturan bir döngü söz konusu olup, bunun
ne kadar ‘akıllı şebeke’ olacağı hususu bizim
bakış açımızın ve derinliğimizin ölçüsü ve
derecesi ile birebir paraleldir. Alternatif
enerji ve yenilenebilir enerji konuları
‘sürdürülebilirlik’ ana aksında ‘çevreci,
ekonomik olarak optimal, adil, sosyal arka
planı olan’ bir gündem bütününü ortaya
koyar. Aslında; ‘alternatif enerji’ konusu,
‘enerji’ başlığını ‘şiddet-gücün
merkezileşmesi-statü ve para odaklı
anlayışlar-vahşi rekabet’ koşullarından
alabildiğine ‘insani merkeze’ taşıyabilecek
bir hareket alanının göstergesidir. 

Dengeli dağılım ve
entegrasyon

Ülkemizin doğalgaz
ve petrol hatları haritası
bütün bu söylediklerimiz
ekseninde yeniden
okunduğunda, enerji
ulaşımında önemli bir
düğüm noktası haline
gelen ülkemiz; coğrafyası,
kültür arka planı,
toplumsal tarih hikayesi
itibariyle geniş bir ‘fırsat-
tehdit’ alanının
merkezinde yer
almaktadır. Bütün bunlar,
bizim çoğu zaman
‘ulaştırma eksenli’ kimi zaman da en
kapsayıcı düşünsel anlamda ortaya koymuş
olduğumuz ‘dengeli dağılım-farklı modlar
arası entegrasyon’ anlayışımızın birebir
sağlamasıdır. Bu kavramlarımızı; en geniş
anlamda ‘dengeli dağılım=hakça paylaşım’
ve ‘entegrasyon=yaşamsal bütünleşme’
olarak okuyabiliriz. Petrol, doğalgaz,
nükleer enerji gibi günümüz siyasa
terminolojisinde ‘çatışma ve kitlesel
kayıplar’la beraber algılamaya alıştığımız
kaynakları, ‘güneş enerjisi, jeotermal enerji,
dalga enerjisi, rüzgar enerjisi’ gibi
kaynaklarla beraber doğru ve yerinde
değerlendirmenin, coğrafya, kültür imkanlar,
politika anlamında yeryüzündeki en önemli
üstlerinden birini ülkemiz ve
merkezliğindeki bölge teşkil etmektedir.
Kültürel-toplumsal-politik anlamda
ivmelenerek yeni imkanlarla buluşacağımız
tarih olarak vücut bulan ‘2023 vizyonu’
bütün bu bahsini ettiğimiz enerji
kaynaklarının hepsini en doğru yerde ve
ölçüde değerlendirebilme ihtimalini
ülkemizin geleceği ile bütünleştirmeye
fazlasıyla elverişlidir. 

Geniş coğrafyada…
Bu anlamda; enerji verimliliği ve

alternatif enerji konularını da ‘ulaşım’dan

‘ulaştırma sistemi’nden ve
‘ulaşım imkanları’ndan
bağımsız düşünmek mümkün
değildir. Bu iki hat arasında
karşılıklı etkileyen ve etkilenen
bir süreç söz konusudur. Zira
doğalgaz ve petrol; boru hatları
ile taşınıyor olup, bu hatlar da
birer ulaşım çeşididir. Bunun
yanı sıra; petrol başta olmak
üzere birçok enerji çeşidi, en
geniş anlamda denizyolları ve
iç suyolları yardımıyla
taşınmakta ve bu dünya ve
bölge ticaret hacminde çok
önemli bir yekûn tutmaktadır.
Bu anlamda yakın dönemde;
ülkemizden Kuzey Kıbrıs’a

(KKTC) su taşınımı anlamında önemli
çalışmalar yapılmaya başlanmış olup aslında
bu, ülkelerarası su taşınımının/ticaretinin ve
dolayısıyla siyasetinin ‘ilk adımı’nı teşkil
etmektedir. Bu anlamda yine yakın
dönemde Doğu Akdeniz ve Karadeniz’de
önemli yeni doğalgaz yatakları bulunmuş
olup bunların her biri bölge siyasetlerini
önemli ölçüde formatlayabilme kapasitesine
haizdir ki; burada ‘siyaset’imizin ‘bölge
ülkelerince ve bizzat mevzu bahis enerji
kaynaklarınca’ formatlanmaması, tam
tersine bunların ‘siyasetimizce’
formatlanması, top yekûn toplum olarak orta
koyacağımız ferasetimizle ilgilidir. Bu da;
oluşturma zorunluluğunu çok defa ifade
ettiğimiz ‘perspektifimiz’ ile yakından
ilgilidir. Kıbrıs’ın açıklarında birçok noktada
bulunan yeni kaynaklar, sadece Türkiye,
Yunanistan, Kıbrıs Rum Kesimi ve Kuzey
Kıbrıs Türk Cumhuriyeti’ni değil, İsrail,
Lübnan, Filistin, Suriye ve Mısır gibi bölge
ülkelerini de şimdiden -görünen yüzüyle-
sürece dahil etmiştir.

Kaynakların dağılımı…
Coğrafi olarak bu kaynakların

dağılımına baktığımızda; Rusya Federasyonu
ve bağlı Özerk Bölgeleri, Çin’in batı ve
kuzeybatısı, Kuzey Afrika, Sudan, Ortadoğu,

Yakın Doğu, İç Asya, Ukrayna, Latin
Amerika ve ABD’nin bu anlamda yer yer ve
tamamıyla zengin olduklarını görmekteyiz.
Avrupa’nın ise yer altı kaynakları anlamında
fakir olduğu ve bu bağlamda Orta Asya,
Kafkaslar, Ortadoğu ve Rusya’ ya muhtaç
olduğu, güçlü bir Rusya’ya bu konuda
güdülü olmak istemediği, İran’a da ambargo
uyguladığı gerçeğiyle karşılaşırız.
Dolayısıyla; Avrupa Birliği bu anlamda yer
yer Türkiye üzerinden taşınımı uygun
görebilmekte, kimi zaman bu hattı Ukrayna
üzerine doğru taşımayı düşünmekte bunun
içinde Ukrayna-Rusya ilişkilerine en üst
düzeyde müdahil olmakta, tasallut altında
tutulan bir Ortadoğu’yu bu anlamda elverişli
görebilmekte, Orta Asya’yı Rusya’nın ve
Çin’in tasallutundan kendi tasallutuna
çekebildiği ölçüde bu alanda da zemin
yoklamaları yapabilmektedir. Bu anlamda;
petrol boru hatları (mevcut, inşa halinde,
planlanan) ve ulaşım hatları (mevcut, inşa
halinde, planlanan) haritalarına tekrar
baktığımızda daha net sonuçlar
görebileceğiz. Dolayısıyla; bütün bu
yatırımların, ‘elimizdeki imkanların,
alternatif enerji ve yenilenebilir enerji
kabiliyetlerimizin, bölgesel ilişkilerimizin,
adil toplumsal yapı kurulumunun,
halkımızla yönetişimimizin, sosyal doku
entegrasyonumuzun’ maksimizasyonuyla ele
alınmasının ‘yüzlerce yıllık yeni bir kader
akışı’na kapı aralayıcı bir anlama sahip
olduğunu idrak etmemiz gerekmektedir. Bu
bağlamdaki ‘akıllı’ bir yaklaşım ancak
yerleştirilecek ‘güçlü bir perspektif’ ile
mümkün olabilecektir.   

Hareket kabiliyeti…
Son 150 yıllık klasik algı bizi; dünyayı

batı ve doğu eksenli ve batı merkezli (ister
karşıt ister taraf olsun) algılama refleksine
itti. Halbuki bu tür net bir kategorik ayrım
dünyanın hiçbir döneminde olmamış olup,
‘sürdürülebilir’ de değildir. Ayrıca burada;
kuzey-güney eksenini de göz önüne almak
durumundayız. Dünyada her ne kadar; son
yüzyılda ‘teknik gelişmeler’in ışığında
tarafımıza ‘hareket kabiliyetinin
maksimizasyonu’ olarak güdülenmiş olsa
da, tarih boyunca her dönem insanlar bir
şekilde hızlı akan bir tarih içerisinde

(özellikle coğrafyamızda) hızla hareket
etmişlerdir. Bugün de; bu insan hareketleri
‘büyük parametreler ölçeği’nde hızla devam
etmektedir. 

Sosyal ajanda zayıflıyor mu?
Ancak görülmemektedir ki; dünyada

teknik ve ekonomik gelişmelerin öncüsü
görünen yapıların ‘sosyal ajandası’nın
sürekliliği zayıflamaktadır. Bu anlamda;
dünyada nüfus hareketlerine baktığımızda
küresel anlamda güney ve doğudan kuzey
ve batıya göç hareketlerinin ivmelenerek
devam ettiğini ve insanların ekonomik-
sosyal kaygılarla göçünün yanı sıra ‘vatanını,
güvenliğini, özgürlüğünü’ tamamen
kaybetmiş olarak kitleler halinde göçe
devam ettikleri, ilk çeyreğinin sonuna
yaklaşmakta olduğumuz 21. yüzyılın en
önemli yakıcı gerçeklerindendir. Bunun yanı
sıra 30-50 yıllık nüfus projeksiyonlarında; en
büyük nüfus artış oranlarının Afrika Sewahili
(Sahili) bölgesinde (Sudan, Somali, Eritre,
Kongo, Kenya, Cibuti, Uganda, Zaire), Hint
alt kıtasında (Hindistan, Pakistan, Bangladeş,
Sri Lanka), Asya Pasifik ve Hindi-Çin’de
(Filipinler, Tayland, Vietnam, Myanmar),
Kuzey Afrika’da (Mısır, Cezayir, Libya), İç
Asya’nın güneyinde (Afganistan,
Özbekistan, Tacikistan), Latin Amerika’da
(Kolombiya, Meksika, Venezüella, Peru) ve
Yakın Doğu’da (Suriye, Irak, Filistin, Lübnan)
olduğunu görmekteyiz. Bunu; kuzey-güney
ekseni ile ve AB’nin ekonomik gidişatı ile
birleştirdiğimizde; karşımıza Avrupa
Rusya’sı-Polonya-Ukrayna-Türkiye-Mısır-
Sudan hattı çıkmaktadır. Dolayısıyla bütün
bu verdiğimiz bağlam; çoklu okumalar
çerçevesinde insan odaklı bir ‘akıllı şehirler
akıllı ulaştırma’ yaklaşımının, bahsini
ettiğimiz coğrafyadaki ‘zaruretini ve
fırsatlarını’ da ortaya koymaktadır. ‘Hizmet,
denetim, güvenlik, hayat standartları’ algısı;
bir bütüncül yaklaşımı gerektirmektedir. Bu
anlamda yakalanacak olan bir bakış açısı ile
teknik imkanların birleştirilmesi bağlamında
önemli gelişmeleri kat edebileceğimiz
düşüncesini ve ümidini taşıyorum. 

Siz değerli okuyucularıma sağlıklı
huzurlu mutlu ve başarılı bir hafta dilerim. ■
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Şehirleşme ve Akıllı Şehirler -4

Trabzon Belediye Başkanı Dr. Orhan Fevzi
Gümrükçüoğlu belediye otobüsünde hem
vatandaşların istek ve şikâyetlerini dinledi hem de

yaptıkları çalışmaları anlattı. Beşirli-Tıp Fakültesi
hattında sefer yapan otobüse binen Başkan
Gümrükçüoğlu, seyahat için belediye otobüslerini tercih
eden vatandaşlarla yakından ilgilendi ve belediye
otobüsleri ve şoförleri ile ilgili herhangi bir şikâyetleri
olup olmadığını sordu. Vatandaşların otobüslerden ve
şoförlerden oldukça memnun olduklarını belirtmeleri
üzerine Başkan Gümrükçüoğlu otobüsü kullanan şoförün
şahsında tüm şoförlerini tebrik etti. 

Otobüslere binen vatandaşların ücretini kendi
TAKKART’ından ödeyen Başkan Gümrükçüoğlu,
vatandaşlara yaptıkları çalışmaları anlattı. 

Otobüslere bir kuruş dahi zam yapılmayacağını
kaydeden Başkan Gümrükçüoğlu, “Bugüne kadar 30 yeni
otobüs aldık.  10 yeni otobüsü daha sipariş ettik. Yeni
otobüsler geldikçe sefer sayılarımızı da artıracağız.
Vatandaşlarımızın rahat ve güvenli seyahat etmelerini
sağlamak için elimizden gelen gayreti gösteriyoruz” diye
konuştu. ■

Otobüste Başkan var

Gaziantep Büyükşehir Belediyesi Zabıta Daire
Başkanlığı, trafikte devrim niteliğini taşıyan bir
projeye imza atıyor. “Durak Havuz” denilen

projede tüm otobüslerin gelirleri ortak bir havuzda
toplanacak. Bütün otobüsler kartlı sisteme geçecek.

Kentte ulaşımın konforunu ve kalitesini arttırmak için
mesai kavramı düşünmeden çalışmalara devam ettiklerini
açıklayan Zabıta Daire Başkanı Ömer Yalım, “Durak
Havuz sistemine dahil olan tüm araçlar eşit pay alacaklar.
Dolayısıyla rekabet olmayacak. Araçlar bir yolcu almak
için birbirleri ile yarışmayacak veya aniden durup
yolcuları rahatsız etmeyecek. Birbirlerinin önüne
geçmeyecek. Kırmızı ışıkta geçmeyecek ve istediği gibi
hareket edemeyecek. Hattan çıkmayacak” diye konuştu.
Projede ‘para’ olmayacağını dile getiren Yalım, tüm
araçlarda kart sistemini getireceklerini ve bunları sisteme
entegre ederek bir merkezde toplayacaklarını açıkladı. ■

Gaziantep’te 
“Durak Havuz” sistemi
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Mustafa
Yıldırım
TOF Tüm Otobüsçüler Federasyonu
Genel Başkanı

İşimiz kolay değil...

Kastamonu Özel Halk Otobüsçüleri

İşletmesi, filosuna 25 Novociti kattı.

Araçların satışını Anadolu Isuzu

Bayisi Hatay Öztopraklar Otomotiv

gerçekleştirdi.

Düzenlenen teslimat törenine
Kastamonu Valisi Erdoğan Bektaş,
Belediye Başkan Vekili Bahri Yavuz,

İl Emniyet Müdürü Sami Uslu, Kastamonu
Üniversitesi Rektörü Prof.Dr. Seyid Aydın
Anadolu Isuzu Satış Müdürü Efe Yazıcı,
Isuzu Hatay Öztopraklar Bayisi firma
yetkilisi Veli Öztoprak ve Kastamonu Özel
Halk Otobüsü İşletmesi Başkanı Mehmet
Tiryakioğlu katıldı. 

Vali Erdoğan Bektaş:

“Özel halk otobüsleri yenileniyor, yeni
şartlara uyduruluyor. Araçların  özellikle
çevreci olmaları, engellilere hizmet edecek
nitelikte ve dünyanın başka ülkelerine
benzer şartlarda Kastamonulularında
taşınacak olması gerçekten gurur verici.
Uzun otobüs olmaması  şehir trafiğini daha
az sıkıntıya sokmuş oluyor o açıdan verilen
karar bence isabetli. Küçük otobüsler
zamanında ve yeterli aralıklarla dolaşabildiği
zaman büyük otobüslerden daha iyi oluyor.
Şehrin yeni büyüyen yerlerine özellikle
Organize Sanayi Bölgesine, Havaalanına ve
diğer yeni gelişen yerlerimize de otobüs
hattımızın ulaşması lazım. Biz İl Trafik
Komisyonu olarak toplu taşımada hep

belediyenin organize ettiği toplu taşımadan
yana olduk,  o şekilde tavır koyduk ve bu
taşıma bütünlüğünün zedelenmesine bir
şekilde müsaade etmedik.  Bundan sonra da
aynı çizgide devam edeceğiz,
Otobüslerimizin rengiyle, şekliyle, teknolojik
kapasitesiyle, hizmet standartlarıyla yeni bir
versiyon. Hayırlı olsun diyorum” dedi.

Belediye Başkan Vekili Bahri Yavuz:

“Biz belediye olarak şehir içi toplu
taşımacılık hizmetlerini 1997 yılında
özelleştirmiştik. Belediyemiz 130 otobüs ile
hizmet veren işletmesinin araçlarını gerek
yaş gerekse konfor bakımından modern
şehircilik anlayışına uygun hale getirmek
amacıyla yenilenmesi kararı aldı. Yeni
alınan otobüslerimizin engelli
vatandaşlarımızın kullanıma uygun
konforlu, güvenli ve çevreye duyarlı
teknolojisiyle hem vatandaşlarımıza hem
de şoför arkadaşlarımıza kolaylıklar ve
fayda sağlayacak. Toplu taşıma ile ilgili
iyileştirme çalışmalarımız bundan sonra da
duraklar, güzergahlar ve hareket saatleriyle
ilgili olarak devam edecek. Yeni
otobüslerimizin gelişen büyüyen ve son
yıllarda bölgenin cazibe merkezi olan
şehrimize hayırlı olmasını diliyorum” diye
konuştu. 

Özel Halk Otobüsçüleri İşletmesi

Başkanı Mehmet Tiryakioğlu:

“2007 yılında Kastamonu Belediye
Başkanlığı ile yaptığımız sözleşme gereği,
10 yaşını dolduran araçların yenilenmesi
gerekli olduğundan hem araçların
yenilenmesi, hem de engellilere uygun hale
getirilmesi amacıyla kooperatifimizce,
toplam sayısı 130 olan araç filomuzun
tamamının sıfır araçlarla yenilenmesine
karar verildi. Başlatılan çalışmalar
sonucunda, 1 Temmuz 2013 tarihine kadar

130 adet aracımızın yenilenmesi için ilgili
firmalarla anlaşma sağlanmış ve bugüne
kadar da 30 adet aracımız teslim alındı.
Belediye Başkanlığımızla kooperatifimiz
arasında yapılan sözleşme gereği, 1
Temmuz 2013 tarihinden itibaren,
engellilere uygun olmayan eski model
araçlarımızın çalışmasına izin
verilmeyecek. Bu amaçla araçlarımızın
tamamı klimalı, engellilere uygun,
halkımızın daha rahat seyahat edebileceği
şekilde tasarlanmış araçlardan seçildi.
Yapılan yenilikle araç başına taşıma
kapasitesi 50' den 60' çıkartıldı. Yeni
araçlarımızda Euro-5 çevreci motorlar
bulunuyor. Araçlarımızın rengi, daha şık ve
modem olması nedeniyle "lila" rengi olarak
seçildi. Yaptığımız yeniliğin maliyeti 20
milyon liranın üzerinde”dedi.

Anadolu Isuzu Satış Müdürü Efe

Yazıcı:

“Novociti otobüslerimiz, Euro5 çevreci
motora ve engelli ulaşımına uygun dizayna
sahip. Yurt dışına da ihraç edilen
otobüslerimiz, segmentte en çok tercih
edilen araçlar. Özellikle satış sonrası
hizmetler teşkilatındaki yaygınlığımız,
kaliteli servis ve uygun yedek parça
maliyetlerimizle, müşterilerimize araçları
sadece satana kadar değil, kullandıkları
süre boyunca da memnuniyet sağlamayı
ilke edinerek, ticaretten öte
oluşturduğumuz kalıcı dostluklarla her
platformda lider ve yol gösterici olmaya
devam ediyoruz’’ diye konuştu. ■

Tören sonunda yapılan plaket takdimi

ve kurdele kesiminin ardından

Anadolu Isuzu Satış Müdürü  Efe

Yazıcı, temsili anahtarı Kastamonu

Özel Halk Otobüsleri İşletmesi

Başkanı Mehmet Tiryakioğlu’na

teslim etti.

Kastamonu
Halk 

Otobüsçülerine

25 Novociti 

İstanbul’da gerçekleştirilen TOBB

Türkiye Karayolu Yolcu Taşımacılığı

Meclis toplantısında; “5378 sayılı

Özürlüler ve Bazı Kanun ve Kanun

Hükmünde Kararnamelerde Değişiklik

Yapılması Hakkında Kanun”

değerlendirildi. 

Sektör temsilcileri, engelli vatandaşların
ulaşılabilirliğinin sağlanması amacıyla
çıkarılan kanunun önemine işaret

ederek, kanuna desteklerinin tam olduğunu
bildirdiler. Ancak uygulayıcı olarak pek çok
belirsizlikle karşı karşıya kaldıklarını ifade
eden meclis üyeleri, söz konusu belirsizlikleri
giderecek olan yönetmelik çalışmalarında
kamu temsilcileri ile birlikte çalışmak
istediklerini belirttiler.    

Otomobil ile yolcu taşımacılığı 

İstanbul Ulaşım Koordinasyon
Merkezi’nin (UKOME) aldığı karar ile lüks
otomobil ile yolcu taşımacılığına geçici belge
verilerek sektörün sorunun kısmen
çözümlendiğini belirten Türkiye Karayolu
Yolcu Taşıamcılığı Meclisi üyeleri, söz konusu
belgenin geçici olması, belge ücreti istenmesi
ve her araç için yıllık bedel talep edilmesinin
sektörü mali açıdan zor durumda bıraktığını
ifade ettiler.   

Sigorta primlerinde artışlar 

Sektör temsilcileri, sigorta poliçe
primlerinde yüzde 50’ye varan artışların hali
hazırda kasko, tescil işlemleri ve benzeri
uygulamaların altında ezilen sektörün
maliyetlerini önemli ölçüde artırdığını
kaydetti. Konuyla ilgili girişimde
bulunulmasına karar veren meclis ayrıca,
manevi tazminatların sigorta kapsamına
alınması talebini yineledi. ■

Toplu taşıma hizmetinin kalitesini
yükseltmek, güvenliğini ve
konforunu artırarak halkla

ilişkilerini geliştirmek amacıyla
oluşturulan “Metrobüs Sürücüsü
Ulusal Meslek Standardı” İETT
tarafından belirlendi. Mesleki Yeterlilik
Kurumu (MYK) tarafından metrobüs
sürücüsünün ulusal meslek standardını
belirlemek amacıyla yetkilendirilen
İETT Genel Müdürlüğü, 29 Ağustos
2012 tarihinde imzalanan protokol
kapsamında metrobüs şoförünün
meslek standartlarını kısa bir süre önce
tamamladı. Minibüs Şoförü, Okul
Servis Aracı Şoförü, Kamu Personeli
Servis Aracı Şoförü ve Otobüs Şoförü
standartlarını hazırlamak için ise
Türkiye Esnaf ve Sanatkârlar
Konfederasyonu (TESK) ile protokol
imzalayan İETT, bu dört standardın
hazırlanma sürecine de dâhil oldu.

“Metrobüs Sürücüsü Ulusal Meslek
Standardı” belirlenirken ilk aşamada

mesleğin başarıyla icra edilebilmesi için
gerekli olan bilgi, beceri, tavır ve
tutumların neler olduğunu gösteren
asgari normlar belirlendi. İkinci
aşamada ise bu standartlar baz alınarak
toplu ulaşım şoförlerinin sahip olması
gereken yeterlikler ortaya kondu. Daha
sonraki aşamada şoförler MYK’ya
akredite olan kuruluşlar tarafından
teorik ve uygulamalı eğitimlere tabii
tutulacaklar. Eğitimlerin sonunda
yapılacak sınavla da
belgelendirilecekler. Oluşturulan bu
yeni standartla mesleki yeterlik
belgesine sahip olmayan kişiler, uygun
sınıfta ehliyetleri olsa dahi toplu taşıma
şoförü olamayacak. Ayrıca yeterlik
belgesi olan sürücülerin belirlenen
standartlara uyup uymadıkları da belirli
aralıklarla yapılacak denetimlerle
kontrol edilecek. Sistemin hayata
geçmesiyle birlikte her ehliyet sahibinin
toplu taşıma şoförü olabileceği
düşüncesi de tarihe karışacak. ■

Metrobüs Sürücüsü Ulusal 
Meslek 
Standardı 
belirlendi 

mevzuatı görüştümevzuatı görüştüKarayolu Yolcu
Taşımacılığı Meclisi 

Karayolu Yolcu
Taşımacılığı Meclisi 

Doğu Karadeniz Bölge
Toplantısı Yüksek İstişare
Konseyi’nin ilk önemli

toplantısı oldu. Bu toplantıya 200’ün
üzerinde bir katılım oldu. Karayolu
Düzenleme Genel Müdür Yardımcısı
Hüseyin Yılmaz ve bölge müdürleri
geldiler, destek verdiler. Sorunları
dinlediler, çözüm önerilerini getirdiler.
Bence bundan sonra tabanın bu sesi
dinlemesi, buraya destek vermesi,
hesap sorması lazım. Çare taban. Eğer
bu taban bu yapıyı desteklerse arkası
gelir. Bizde onlardan aldığımız
cesaretle onların haklarını cesaretle
sonuna kadar savunuruz. Ben bu
toplantıya katılan tüm arkadaşlarıma
teşekkür ediyorum. 

Bu platforma sahip çıkın
Bizim yakamızı bırakmasınlar, bu

platforma sahip çıksınlar. TOF-TOFED
önemli değil, İstişare Konseyi’ne
sorunları getirsinler, konsey sorunlara
çözüm üretmek için var. Biz havanda
su dövmek istemiyoruz, artık proje
üretmek istiyoruz.  200’ün üzerinde
katılımın olması sektör mensuplarının
beklentilerinin de olduğunu
gösteriyor. Biz bu toplantıda dile
getirilen sorunların, konuların takipçisi
olacağız. Sektörde bizi takip etmeye
devam etsin. Toplantıda
sektörümüzün geçmişten bugüne
yaşanan değişimi üzerinde bir
konuşma yaptım. Bu konuşmanın bir
bölümünü paylaşıyorum. 

Türkiye değişti, sektör de

Dünya ve Türkiye’nin yaşadığı
değişimden sektörümüzde nasibini
alıyor. Artık akıllı sistemler geliyor,
havayolu ve demiryolu taşımacılığı
gelişiyor. Eskiden hem otobüsler hem
de akaryakıt çok ucuzdu. Kayıt dışılık
çok fazlaydı. Otobüsü alırken de,
kullanıp satarken de para
kazanabiliyordunuz. Şehirler küçüktü,
servisler yoktu. Komisyon ve ikramlar,
şehiriçindeki acenteler azdı. Bir
otobüs başına istihdam edilen insan
sayısı 7 idi bugün 14. Para
kazanmıyoruz ama otobüslere 15 bin

20 bin dolar verip tv ekranları
koyuyoruz. Yarınlarımız, dünler gibi
olmayacak. Herkesin bu şuurla
hareket etmesi lazım. Bu sektörü göz
ardı etmek doğru değil. Gittiğim her
ülkede Türkiye tarifeli taşımacılığı en
iyi yapan ülke olarak gösteriliyor. Bu
neye rağmen, zararlara rağmen böyle.

Birleşme yerine ortaklık 

Biz havayolu, demiryolu,
denizyolu gelişmesin demiyoruz. Yine
bu sektörün insanlarını biz
taşıyacağız. Diğer taraftan otogarlar
cehenneme döndü. Trabzon’dan
çıkan bir otobüsün otogara ödediği
gidiş-dönüş parası 1000 TL. 

Böyle bir düzenin
yürümeyeceğini göstermemiz lazım.
Birleşmeyi denedik ama olmadı.
Böyle gitmenin, sektörün ortak
menfaatlerine yönelik projeler
üretmenin daha doğru olduğunu
düşünüyorum. Konseye inanmamız
ve aktif ve etkili şekilde kullanmamız,
çalıştırmamız lazım. 

Otogarların yeri önemli 

Otogarların daha doğru
projelendirilmesi, verimli şekilde
işletilecek yapıda inşa edilmesi çok
büyük önem taşıyor. Belediyeler
otogarları şehrin dışına atma yönünde
çalışmalar yürütmesinin yanlışlığını
bugün Erzincan ve Çanakkale’de
gördük. Biz şehrin göbeğine girmek
zorundayız.  Diğer taşıma modlarına
entegre olmuş otogarların ulaşıma çok
daha büyük verimlilik katacağına
inanıyoruz.  

Sektörün bilinç düzeyi düşük.
Kaynakların doğru yönetilmesi ve
özellikle bize destek verilmesi lazım.
Bu toplantıda katılanlar arasında
büyük firma sahip ve yöneticilerinin
olmaması da bizlerin nerede yanlış
yaptığımızı sorgulamamız açısından
önemli. Daha üst düzeyde katılımcı
bir anlayışla sektörümüzün sorunlarını
çözecek çalışmalar yapmalıyız. ■
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Akif
Nuray

Uygulamada, yani yaparken hep
plana kıyasla yürüyeceğiz.
İşleri zaten planlamanın zaman

çizgisine dizmiş durumdayız.
Yakından izliyoruz; neyi?

Gerçekleşeni. 
Gerçekleşenler plana uygun mu

gerçekleşiyor, sapma var mı, lehte mi,
aleyhte mi, sapmanın nedeni nedir?

Uygulama canlı hayat tabii, her şey
değişken, hep düzeltme gerekiyor. 

Bu değişmeleri kim görecek,
düzeltmeyi kim yapacak? 

Elbette işin sahibi yapacak bu ağır
işleri. 

Kendisine verilen raporlar ile
yapacak. İşin sahibi ne raporu
isteyecek, ne sıklıkta isteyecek, kimden
isteyecek, nereden alacak bu raporları?

Bunun adı da “organizasyon”. 
Organize isek, yani kurum isek,

değişkenleri izler, düzeltmeleri yapar,
iyi sonuçlar alabiliriz.  

Organizasyonda bugünlerde çok
farklı örnekler de var: Simit dağıtım
aracının sıcaklığını başka bir hizmet
firması takip ediyor, raporluyor ve
ayarlatıyor. 

Başka bir örnek de, bir banka bir
firmanın işini analiz ediyor, uzun
dönemli planı kuruyor, finansman
ihtiyacını ve türünü belirliyor ve o
finansmanı veriyor ve firmanın
yönetim kalitesine destek verip, firmayı
kuvvetlendiriyor. 

Daha kaliteli bir müşteri haline
getiriyor. 

Şanlı Urfa'da belediye otobüs bileti
telefondan alınıyor.

Bunlar hep organizasyon.
Planlama var, uygulama var, raporlama
var, sapmaların analizi var, düzeltme
var.

Bunların hepsi disiplin gerektirir. 
Disiplin deyince de Alman

disiplini denir ya, öylesi katı, kararlı,
tavizsiz, net. 

"Abicim" yok, 
"Pardon" yok, 
"Sonra " yok, 
"İdare et" yok.
Peki, İngiliz gibi bitirmek ne

demek?
İngiliz'in;
güneşi yok, ama çayı var…
pamuğu yok, ama kumaşı var…
keteni keneviri yok, ama ipi var.
Dünyada dört tane futbol

federasyonunun dördü de İngiltere'de
imiş: İskoçya, Britanya, Galler, İrlanda.

Nasıl?
Muhatabını, müşterisini çok iyi

tanıyan, kusursuz saygı gösterebilen,
saygı uyandırabilen, malını ve
hizmetini  etkili sunan, amacına sakin
sakin ulaşan bir adap, bir ekol, bir
millet. 

Öğrenmenin sonu mu var? 
Bilenle bilmeyen bir olur mu?
İlim kendini bilmektir… 
Disiplinli haftalar dilerim. ■

4 ❭❭ Gündem

Talip olalım, biz yapalım!

salim.altunhan@tasimadunyasi.com

Salim
Altunhan

Şöyle bir bakın, birçok insan kendi alanının
dışında iş yapıyor. Başarılı olanlardan biri Ali
Sabancı. Genç girişimci Ali Sabancı, ailesinin

otobüs fabrikası olmasına rağmen ‘tayyareci’
olarak tanındı. Bir başka bakışla ailesinin rakibi
oldu. 

Özel havayolu şirketlerine iç hat uçuş izni
verildikten sonra biz otobüsçüler yolcu
taşımacılığının yüzde 95’ini karşılıyor olmamıza
rağmen geleceği görerek doğacak rekabete dikkat
çektik. Gerçekten de özel uçak şirketleri, uzak
mesafe otobüs seferlerini, bağlı olarak firmalarını
çok etkiledi.  İZOTAŞ İşletme Müdürü Bülent
Korkmaz, karayolu yolcu taşımacılığının son 10
yılda teknolojik gelişimle ters orantılı olarak
gerilediğini açıklamış. Bu, bilinen bir gerçek.
Güneşin balçıkla sıvanamayacağı gibi sektörün
hızla küçüldüğü de gizlenemez. 

O zaman bir şey yapmalı!
Uçakların bu kadar etkilediği sektörümüzün

önünde daha zorlu bir rakip var: Trenler. Uçak, bir
yerden kalkar, diğer bir yere konar. Oysa tren
geçtiği yerlerden yolcu alır, dolayısıyla otobüsçüyü
vurur. Hele hızlı trenler yaygın hizmet verirse…
Daha ekonomik olması, hızlı olması, yol üstü
durakları dolayısıyla yolcu da tercih edecektir. 

Bugün Ankara-Eskişehir, Ankara-Konya ve
Eskişehir-Konya arasında sefer yapan hızlı trenler
yarın Ankara-İstanbul, Ankara-Bursa, Ankara Sivas,
Ankara-Kayseri hatları devreye girdiğinde
otobüsçünün en yoğun iş yaptığı hatlar da düşmüş
olacaktır. 

TOF ve TOFED birlikte hareket etsin,
özelleştirilen demiryollarına talip olsun. Hem
altyapı işletmeciliği hem de yolcu taşımacılığı
anlamında hem bizden daha iyisinin bulunması
zordur hem de entegre taşımacılık imkanıyla
birlikte daha kaliteli ve seri hizmet üretebiliriz.

Lafla peynir gemisi yürümez. Asıl tehlikeyi
görmeli ve sektörümüzün asıl tehlikesi olan trenin
özelleştirilmesinde bu durumu fırsata çevirmeliyiz.
Bir olalım, birlik olalım, dirlik kazanalım, bu
durumu fırsata çevirelim. Aklın yolu birse
yapılacak şey, bir araya gelip tren işletmeciliğine
ve taşımacılığına talip olmaktır. 

İnanıyorum ki arkadaşlarımız bu konuyu
kendi aralarında konuşuyordur, ama güçlerinin
yetmeyeceğine karar verip kara kara
düşünüyordurlar. Oysa akıllarına geleni yüksek
sesle dile getirmeyi başarsalar, hep bir araya
gelerek, güçlerini birleştirerek tren işletmeciliğini
de, taşımacılığını da alabilirler. 

Birlikte başarabiliriz, yeter ki gücümüze
güvenelim ve güçlerimizi birleştirelim. ■

Superbrands Türkiye
tarafından 2 yılda bir
belirlenen “Türkiye’nin
Süper Markaları”
listesinde 76 yıldır
yolcu taşımacılığı
alanında hizmet üreten
Ulusoy, sektöründe ilk
ve tek marka olarak
yerini aldı.

Karayolu
taşımacılığında 76
yıldır sektörde

geliştirdiği uygulamalarla
standartları belirleyen
Ulusoy, artık “Süper Marka”.
Koşulsuz yolcu
memnuniyeti felsefesiyle

hareket eden ve yılda
milyonlarca yolcuya hizmet
veren Ulusoy, Superbrands
Türkiye tarafından iki yılda
bir belirlenen “Türkiye’nin
Süper Markaları” listesinde
yer alan 159 markadan biri
oldu.

Türkiye’nin
sektöründeki en saygın
markalarının seçici kurul ve
araştırma şirketi Nielsen’in
ölçümleriyle belirlenen
sıralamada şirket
büyüklüğünün yanı sıra
teknolojik altyapısı,
markalaşmaya yapılan
yatırım, iş gücü kalitesi,
yaratıcılık, sosyal
sorumluluk projelerine katkı
ve marka devamlılığı gibi

kriterler belirleyici oldu.
Bu yılki “Türkiye’nin

Süper Markalar” listesi iş
dünyası, özel sektör, marka
konusuyla ilişkili sivil
toplum kuruluşları
yöneticilerinden oluşan
seçici kurul tarafından
belirlendi. Listede
sektöründe ilk ve tek marka
olarak yer almaktan ötürü
büyük bir mutluluk
duyduklarını belirten
Ulusoy ve Varan Otobüs
Grubu Genel Müdürü İmran
Okumuş, “Ulusoy isminin
bu önemli listede arasında
yer alması, 76 yıldır
edindiğimiz tecrübe, kültür
ve belirlediğimiz yüksek
standartlarla doğru adımlar
attığımızın bir göstergesi.
Ulusoy ve Varan olarak yılda
6 milyondan fazla yolcuya
hizmet veriyoruz.
Kazandığımız bu başarıyla
Türkiye’de ve hizmet
verdiğimiz ülkelerde 7 gün
24 saat yolcularımızın
ihtiyaç ve beklentilerini en
iyi şekilde karşılayıp, güvenli
ve rahat bir yolculuk
yapmalarını sağlamak için
yenilikçi hizmetlerimize
yenilerini eklemeyi
sürdüreceğiz.
Organizasyonda emeği
geçen herkese teşekkür
ederiz” dedi. ■

Ulusoy “Süper Marka”

Türkiye’de faaliyet gösteren dünyanın
dev petrol şirketlerinden TOTAL,
uluslararası bağımsız belgelendirme

ve denetim kuruluşu “Bureau Veritas”
tarafından denetlendi. Akaryakıt, madeni
yağ ve LPG sektörlerinde ISO 10002
“Müşteri Memnuniyeti-Müşteri
Şikayetlerinin Ele Alınması” sertifikasını
aynı anda almaya hak kazanan ilk ve tek
firma olan Total; sektörde yenilikçi ve öncü
olduğunu bir kez daha ortaya koydu.

Total Oil Türkiye Lojistik Direktörü
Yaşar Taşkıran, “Total, bütün
faaliyetlerinde ilkleri başarmış, her zaman
yeniliklerin takipçisi ve Türkiye’deki
uygulamaların öncüsü olmuştur. Bureau
Veritas tarafından şirketimize verilen,
akaryakıt, madeni yağ ve LPG sektörlerinde
bir şirket tarafından aynı anda ilk kez
alınan ISO 10002 Müşteri Memnuniyeti-
Müşteri Şikayetlerinin Ele Alınması
sertifikası hepimizi gururlandırmış ve bizi
geleceğe yönelik çalışmalarımız için motive
etmiştir. Emeği geçen herkese teşekkür
ediyorum” dedi. Total Oil Türkiye
İstasyonlar Direktörü Mustafa Akgül
sertifikanın alınmasında emeği geçen
herkese teşekkür etti. ■

ISO 10002 sertifikası, 16 Nisan Salı günü
Total Oil Türkiye Merkez Ofisi’nde,
İstasyonlar Direktörü Mustafa Akgül,
Lojistik Direktörü Yaşar Taşkıran, Bureau
Veritas’tan Rusya-Türkiye-Hazar denizi
Ülkeleri Bölge Müdürü Bruno Ferreyra ve
Türkiye Belgelendirme Müdürü Hakan
İkinci’nin katılımıyla, pasta keserek
kutlandı. 

ISO 10002 müşteri
sertifikalarını sadece
TOTAL  aldı

Akaryakıt, madeni yağ ve
LPG sektörlerinde

Planla+uygula+raporla =
Organizasyon

Kopuz Turizm’in genç patronu
Gökhan Kopuz, İstanbul’da bazı
firmaların uygulanmasını
istediği plaka tahdidine karşı
çıkıyor: “Plaka tahdidi hizmet
kalitesini düşürür. Şu an plaka
tahdidi olan Kocaeli’nde ciddi
sıkıntılar yaşanıyor. Plaka tahdidi yerine
plakaya özel harf, özel belgelendirme
getirecek plaka tahsisi uygulansın. Tek tip
bir plaka numaramız olsun, böylece
belgelendirme de kolay olur.” 

1996 yılından beri personel ve öğrenci
taşımacılığı alanında faaliyet gösteren Kopuz
Turizm’in genç sahibi Gökhan Kopuz ile sektörü

ve Kopuz Turizm’i konuştuk. 2008 yılında Kopuz
Turizm’in el değiştirmesi sürecinde Amerika’daki
eğitimini yarıda bırakarak şirketin başına geçen
Gökhan Kopuz ile keyifli bir söyleşi gerçekleştirdik.

Gıda, otomotiv ve inşaat

Kopuz ailesinin gıda, otomotiv, inşaat gibi birçok
alanda faaliyet gösteren büyük bir yapıda olduğunu
vurgulayan Gökhan Kopuz, taşımacılık sektörüne
nasıl adım attığını şu sözlerle anlattı: “Firmayı 1996
yılında uzak akrabalarımızdan biri kurdu. Gıda
sektöründe iş yaparken oradaki yönlendirmeler
sonucu biz taşımacılık işine adım attık. 2008 yılında
da Kopuz ailesinde hisse ayrılışı yapıldı. Ayrılma
kararı alındığı zaman ben Amerika’dan döndüm,
hızlı bir dönüş oldu. Ben de hizmet grubunda
şirketlere bakarken beni en çok ilgimi çeken bu
sektör olduğunu düşündüm. Ben talip oldum ama
dışarıdan göründüğü gibi değilmiş. Arabaların gidip
gelmesi, cirolar gözüktüğü gibi değilmiş. 2008’de
geldim. 2009 yılından beri firmanın başındayım.”

500 araçla hizmet

Kopuz Turizm olarak 10’u özmal toplamda 500’e
yakın bir araçla hizmet verdiklerini belirten Gökhan
Kopuz, “Filomuzdaki özmal sayısının 10’u
geçmemesine çalışıyoruz. Biz personel ve öğrencide
500’e yakın taşeron çalıştırıyoruz. Personel
taşımacılığında günde 10 bin kişiye hizmet veriyoruz.
Genelde filomuzda tedarikçiler ile devam ediyoruz.
Ben Çorlu’da ve Kocaeli’nde tedarikçimi
güçlendirdim. Bizim öyle çok arabamız olsun,
filomuzdaki özmal sayısı fazla olsun gibi bir
düşüncemiz yok. Biz firma olarak hizmet kalitesine
çok önem veriyoruz ve bunu gerçekleştiriyoruz” dedi. 

Şoförlere eğitim

Eğitim seviyesini artırmak ve bilinçlendirmek
için şoförlere yönelik her ay eğitim programları
düzenlediklerini söyleyen Kopuz, “Güzel bir aileyiz.
Şoförlerimiz için her ay eğitim programları,
seminerler düzenliyoruz. Bunları çalıştığımız
firmalar bizden istiyor. Şoförlerimizin eğitim

Plaka
tahdidi
olmaz.

seviyesini artırmak için,
bilinçlendirmek için ayda en az
bir defa program yapıyoruz.
Altunizade Kültür Kongre
Merkezi’nde sağlıklı iletişim ve
öfke yönetimi üzerine, 80 şoföre
eğitim verdik. Bu eğitimler aynı
zamanda şoförlerle olan
diyaloğumuzu artırıyor” diye
konuştu.

Turizm taşımacılığı
Kopuz, firma olarak öğrenci

ve personel taşımacılığının
yanında turizm taşımacılığında
da faaliyet gösterdiklerinin
altını çizdi: “TÜRSAB A sınıfı
olan bir acenteyiz. D2 belgeli
birçok tedarikçimiz var. Yaz
aylarında sezon bitince öğrenci
ve personel taşımacılığındaki
araçlarımızı turizm
taşımacılığında kullanıyoruz.
Yazın, otobüslerin talebi
karşılayamaması ile beraber
talep artıyor. Özel transferler,
düğün organizasyonları ile
birlikte turizm taşımacılığında
ağırlığımız artıyor.” 

Karlılıklar azalıyor 

Kopuz, araç almanın karlı
bir yatırım olmadığını
belirterek; 2012 yılında 3
Prestige yatırımı yaptığını, 2013
yılı içinse yeni bir araç yatırımı
olmadığını söyledi. Ağırlıklı
olarak Mercedes tercih
ettiklerini belirten Kopuz,
“Mercedes ağırlıklı yürüyoruz,
iyi de ilişkimiz var. 27’lik
araçlarda Prestige araçlarımız
bulunuyor. Karlılıklarımız her
geçen gün düşüyor; son 3
seneyi kıyasladığımızda
amortisman giderlerinin çok
yükseldiğini görüyoruz. Yani bir
araba almak çok akıl işi değil.
Bir otobüsün geliriyle diğer
otobüsün taksidini ödemek
artık mümkün değil” ifadelerini
kullandı. 

2013 kazançlı başlamadı

Piyasada genel anlamda bir
ödeme sıkıntısının yaşandığına
dikkat çeken Kopuz, “Herkes
kemiğin üzerinden eti sıyırmaya
çalışıyor, biz de öyle yapıyoruz.
Yakıt iskontolarımızı artırmaya
çalışıyoruz. Alım gücümüzü
daha güçlü hale getirmeye
çalışıyoruz, ama piyasada bir
nakit akışı sıkıntısı var. Büyük
gruplarda bile ödemeler
gecikebiliyor, aksayabiliyor. Biz
ise hizmet sektöründe
olduğumuz için, ödemelerimizi
almadığımız zaman hizmeti
durdurabilme ayrıcalığımız
dolayısıyla çok sıkışmıyoruz,
ama karlılıklar her geçen gün
ciddi oranda düşüyor” dedi.

Plaka tahdidi olmaz

Gökhan Kopuz ile
İstanbul’da 11 Mayıs’ta bireysel
servisçilerin yapacağı eylemi de
konuştuk. Firmaların
tedarikçilere değer vererek
yükselebileceğini vurgulayan
Kopuz, “Ben plaka tahdidi
istedikleri için eylem
yapacakların yanında olmam.
Ama plaka tahsisi isterlerse ben
de onlarla beraber hak istemeye
gelirim. Plaka tahdidi olan
illerde sıkıntı var. Bursa’da
Kocaeli’nde sıkıntı var.
Çorlu’da, plaka tahsisi var.
Plakaya özel harf, özel
belgelendirme var. Tek tip bir
plaka numaramız olsun,
belgelendirme de kolay olsun;
bilinsin ki bu araba, servis
taşımacılığı, personel
taşımacılığı yapıyor. Ama plaka
tahdidi, sektörü zorlayacaktır

Kocaeli’nde P plakasından
dolayı firmalar, İstanbul
firmalarını içeri almak
istemiyorlar ve bu beni çok
rahatsız ediyor. Kocaeli’nde
tahdit var, orada nasıl sorun
yaşanıyorsa İstanbul’da beş katı
sorun yaşanır. Biz orada P plaka
satın almak zorunda kalıyoruz.
Ben bir yandan plaka satın
almak, bir yandan yatırım

yapmak zorunda kalıyorum”
diye konuştu.

Yol belgesi online
alınamıyor

Sektörün plaka tahdidinde
olduğu kadar diğer önemli bir
sorununun da yol belgesi
konusunda yaşandığını
vurgulayan Kopuz, “Yol belgesi
ile ilgili sıkıntılarımız devam
ediyor. Bununla ilgili Ulaştırma
Bakanlığı ve UKOME ile
görüşüyoruz. Şoförümüz
tarayıcıyı nereden bulacağını
soruyor, mail adresi olmadığını
söylüyor. Online yol belgesi
diyorsunuz, adam belgeyi
almaya oraya yine ruhsatı ile
gidiyor, yani kurgu yanlış.
Online dediğin nedir? E-devlet
gibi bir şey yaparsın, her şey
orada olur; rahat rahat hareket
edersin. İnternet kafede bile
halledebilirisin ama sistem
uygun değil. Biz hala evrakla,
prosedürle uğraşıyoruz. Bunun
için çok küçük bütçelerle iyi bir
sistem kurulacak, iyi bir altyapı
oluşturulacak, o kadar” diye
konuştu.

Personel taşımacılığı
bitecek

Personel taşımacılığının 5-
10 yıl sonra zayıflayacağını dile
getiren Kopuz, firma olarak
turizm taşımacılığının VIP işlere
yöneleceğini söyledi: “Personel
taşımacılığı bitecek. Böyle bir
sektör Avrupa’da Amerika’da
yok, ben 4 sene Amerika’da
kaldım. Buraya geldiğim zaman
ailem, ‘Avrupa’ya bak bakalım,
bu iş nasıl yapılıyor’ dedi. Böyle
bir işin olmadığını gördüm,
böyle bir sektör yok. Bu sektör
burada da ihtiyaca binaen
doğdu. Ben uzun vadede farklı
sektörlerde yer almak için daha
butik, binek araçlı, taşımacılık,
transfer turizm taşımacılığı
yapmayı düşünüyorum. Çünkü
bu ülkede turizm olduğu
sürece, turizm taşımacılığı
bitmeyecek. VIP işler yapılacak,
sektör oraya kaydıkça biz de
oraya kayacağız.”

Kademeli saat

İstanbul’un mutlaka
kademeli saate geçmesi
gerektiğini dile getiren Kopuz,
“İstanbul’da okulda giden, işine
giden her kesimden insanın
yola farklı saatlerde çıkmasını
öngören kademeli saat
projemizi gündemde tutacağız.
İSTAB’ta bununla ilgili bir
çalışmamız var. Bu işle alakalı
akademisyenlere, firma
sahiplerine, yöneticilere, genel
müdürlere, çalışanlara,
derneklere, federasyonlara tek
tek görüş soracağız. Herkes
kademeli saati istiyor, ama
neden hayata geçmediğini
bilmiyoruz. Kademeli saatin
yaygınlaştırılması konusunda
medyaya da önemli görevler
düşüyor” ifadelerini kullandı.

VIP ve filo taşımacılığı

VIP taşımacığı, tabii filo
taşımacılığını da, altyapısı
kurulmak şartıyla, sistemli bir
şekilde yapmayı düşünüyoruz.
Ama sistem tam oturmadığı için
cesaret edemiyoruz. Filo ve VIP
taşımacılıkla ilgili belge çıktı,
ancak bir boşluk var. Biz burada
olmak istiyoruz ancak
önümüzü göremiyoruz, ne
yapacağımızı bilemiyoruz. ■

Plaka
tahsisi 
olsun.

Bireysel girişlerin
artması iyi

Başkanımız Hakan Orduhan’ın
dediği gibi planlamasını iyi yapan
herkes gelsin, kimseyi üzmeyecek
şekilde bu işe soyunsun. Burada
büyük firmalara iş düşüyor: Sen
pazarlık sürecinde tedarikçin için
iyi kavga et; karşı taraf üzülsün,
tedarikçin üzülmesin.

Kopuz Turizm, 6 okul
ile 60’a yakın kamu
ve özel kuruluşun
taşımacılığını
yapıyor. 

Kopuz Turizm’in genç patronu
Gökhan Kopuz:
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Törene Ulusoy Holding Genel Koordinatörü Mustafa
Yıldırım, Ulusoy ve Varan Otobüs Grubu Genel Müdürü
İmran Okumuş, İdari İşler Direktörü Yusuf Erdoğan,
IT Direktörü Hüseyin Yaşar katıldı. 

4_Layout 1  4/20/13  3:57 PM  Page 1



Habere göre otobüsçüler 19-21 Nisan
tarihlerinde Sayın Ali Osman Ulusoy’un ev
sahipliğinde Rize’de toplanıyor. Bu yazı

yayımlandığında yapılmış olacak bu toplantının
bilemediğim gündemini ve olası sonuçlarını toplantı
öncesinde ele almak istedim. Tabii, bazı eleştiriler de
var. 

Ana konu
TOF, bu toplantının organizatörleri arasında

olduğunu söylüyor. Gazetelerde adı geçen toplantının
TOFED’in rutin bölge toplantısı olduğu yazılı. TOF ile
TOFED’in birlikte çözüm arama yollarının
açılması/araştırılması şeklinde haberler ve dilekler de
var. Acaba hangisi? Eğer birliktelik amaçlı ise daha
bunu duyurmada bile anlaşamayanlar, sorunların
çözümünde nasıl anlaşacak?

Hangi otobüsçüler (1)

Her ne kadar haberlerde, tüm otobüsçüler hatta
tüm yolcu taşımacıları gibi yazıyorsa da bu
toplantının D1 belgeli -belki biraz da B1- taşımacılar
toplantısı olduğu şüphesiz. Yani uzak mesafe
taşımacıların belge ve taşıt sayısı bakımından artık
yüzde 25’ini bile oluşturmayan tarifeli/düzenli
taşımacılar. Ana grup olan D2-B2 belgeli
turizm/grup/tarifesiz taşımacılar ise yok. Böylece
toplantı sınırlı bir gruba indirgenmiş olmuyor mu?
Yoksa ben mi yanlış anlıyorum? 

Hangi otobüsçüler (2)

Gazetelerde yazıldığı gibi Karadeniz’de
Karadeniz Bölge Toplantısı mı bu? Eğer değilse ölçeği
ne? Karadeniz’e ek olarak Doğu ve Güneydoğu da var
deniyor. Eğer böyleyse niye? Bunların ortak özel
sorunları mı var? Eğer toplantı Karadeniz’de yapılsa
da ülke çapında ise diğer bölgeler niye yok? 

Sorun türleri

Otobüsçülerin sorunlarını, B1-D1-B2-D2 dahil
tüm uzak mesafe taşımacıların ortak sorunları ve
tarifeli/tarifesiz taşımacıların özel sorunları olarak
ayırmak mümkün. 

Akaryakıt ve sigorta gibi konular tüm taşımacıların
ortak sorunları. Hatta uzak mesafe olmayan kısa
mesafeli ve kentiçi taşımacıların da konusu. Bu
sorunlar ancak ortak ele alınıp çözüm aranabilir.
Bunlara bir de taşıma ücretlerini eklemek mümkün.
Bu bakımdan B1-D1 belgeli yurtiçi tarifeli taşımacılar
taban ücret yoluyla az da olsa bir koruma altında.
Tarifesiz taşımacılarda bu koruma da yok. Üstelik
tarifesiz taşımacıların mevsimlik talep
dalgalanmalarından etkilenmesi çok daha fazla. Buna
rağmen onların pek sesleri çıkmıyor. D1 belgelilerin
şikayetleri ise hayli fazla. 

D1 özel sorunları

D1’lerin özel sorunları olarak; hatlar için istenen
özmal koltuk sayıları, bilet tanzim zorunlulukları ile
ilgili düzenlemeler ve terminal kalkış-varışına ilişkin
sorunlar söylenebilir. Ama D1’ciler bu özel konular
üzerinde nedense çok fazla durmuyorlar. Daha çok
ortak olup da diğerlerinin pek ses çıkartmadığı
konular üzerinde duruyorlar. Niye acaba?

Serbest piyasa unutulmasın
Türkiye, serbest piyasa ekonomisini tercih eden

bir ülke. Buna da bağlı olarak taşımacılıkta da serbest
piyasa esas. Serbest piyasada oluşan lastik fiyatlarına,
sigorta primlerine, personel ücretlerine, bilet
ücretlerine katlanmak gerekiyor. Tabii, lastikçiler,
sigortacılar ve akaryakıt satıcıları kendi içlerinde
rekabet etmek kaydıyla. Rekabet de varsa sonuca
katlanılacak. Rekabete rağmen oluşan engellere UDH
Bakanlığı ne yapsın? Bunlara Bakanlıktan çözüm
istemek, Bakanlığı zora sokuyor. Tabii,
Bakanlıktakilerin benim gibi kolayca “buna ben ne
yapayım” demeleri de mümkün olmayınca üstlerine
gidilip duruluyor. 

Devletin durumu
Devlet, havayollarını, demiryollarını ve

denizyollarını daha da geliştirmek, payını arttırmak
istiyor. Kara taşımacıları da “biz de onların
geliştirilmesinden yanayız” diyor. Peki, öyleyse devlet
bunu nasıl yapacak? Tabii ki ayrıcalık yaparak, teşvik
ederek, sübvanse ederek. Ama bunları yapınca da
gürültü çıkıyor. Otobüsçüler politikasını doğru
belirlesin. İstendiği gibi hepsini eşit teşvik etmek
mümkün değildir. O zaman, değişmesi istenen denge
değişmez. Hepsini teşvik etmek, hepsini veya hiçbirini
teşvik etmemek gibidir. 

Ben, havayollarının teşvikini anlamadığımı
söylüyorum. Ülkeye yönelik dış turizm hariç, niye
teşvik edildiğini de anlamıyorum. Efendim, hızlıymış!
Zamanı çok değerli olan parasını verip uçsun.
Otobüsçüler de benim dediğimi diyebiliyor mu?
Diyemiyor. Bir şeye karşı çıkmadan, karşı çıkar gibi
yapıp ilgilileri de zora sokuyorlar. Yine ben diyorum
ki; toplu taşıma aracı olan otobüsler, diğer tüm
karayolu taşıtlarına göre korunmalı, teşvik edilmelidir.
Bu çok önemli ve gereklidir. Bu teşvik toplu taşıma
yapan uçaklardan daha az hak edilmiyor. 

Önemli bir hata
Otobüsçülerin neyi ısrarla istediği net olarak belli

olmuyor. Bunun yerine otobüsçülerin doğrudan
sorunu olmayan, ancak bilinmeyen bu sorunların
çözümüne hizmet edecek yöntemler öne çıkarılıyor.
Önce otobüsçülerin bir araya gelmesi, sonra da oda
vs. istenerek. Şimdi niçin yapamadığı belli olmayan
hangi işleri bu sayede yapabilecekleri de bilinmiyor.
Bu açıklamalarının serbest piyasa içinde olma
zorunluluğu da unutulmasın. Buna aykırı çözümler
tribünlerden alkış alsa da tümüyle geçersizdir. 

Toplantının keyifli bir gezi olmasının ötesinde -ki
buna da ihtiyaç olabilir- faydalı sonuçlar getirmesini
diliyorum. Umarım ki beni yanıltan, çok başarılı bir
toplantı olur. ■ 
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Dönmez

Otokar, Antalya’da
düzenlediği bir
organizasyonda

yetkili servislerini aynı çatı
altında buluşturdu.
Kuruluşunun 50’nci yılını
kutlayan Otokar’ın 12-13
Nisan 2013 tarihlerinde
düzenlediği toplantının gala

yemeğinde bu sene 10, 15,
20 ve 25’inci yılını dolduran
yetkili servislere plaketleri
takdim edildi.

Otokar adına Genel
Müdür Yardımcısı Murat
Ulutaş, Satış Sonrası
Hizmetler Müdürü Levent
Sayar, Yedek Parça

Pazarlama ve Satış Müdürü
İlker Civa ve İç Pazar Ticari
Araçlar Satış Müdürü Murat
Kemal Tokatlı’nın katıldığı
toplantıda 2012 yılı
değerlendirmesi ve 2013’ten
beklentiler konuşulurken,
gelecek dönem projeleri
masaya yatırıldı. ■ 

10.yıl 

BAKİ OTO
CİĞER OTOMOTİV
ÇAĞDAŞ OTO
ÖZTAMGÜÇ OTO

15.yıl

GAP OTO
OTO EROL
ER- GÜLERYÜZ
BURAKCAN
OTOMOTİV
YÜREK OTOMOTİV

KILIÇ OTO
SITKI İKİLER OTO
YÜZBAŞI
OTOMOTİV
YILDIZKAR
OTOMOTİV
ÖZÇATALKAYA TİC.

20.yıl

NADİR OTOMOTİV
İPEK OTOMOTİV
YAMAN OTO
ÖZEN İŞ OTO
HAYAT OTO

SOMAYLAR

25.yıl

BİLMAK
OTOMOTİV
GÜVEN OTO
UNAT OTO
ÜLKÜ OTO
ÜMİT OTO
TÜRKOĞLU TİC.
YILDIZ OTO
YILDIZ DİZEL
PEKŞENLER OTO
ŞENGÜN OTO

GECEDE PLAKET ALAN SERVİSLER: 

Otokar yetkili servisleri Antalya’da buluştu 

Hangi otobüsçüler 
ne için toplanıyor?

Karayolu Taşıma
Yönetmeliği’nde veya ilgili
genelgelerde bazı konulardaki

uygulamalar için geçiş süreleri
tanınmış bulunuyor. Bakıldığında
bunların 30 Nisan 2013 ile 31 Aralık
2015 tarihleri arasındaki bir yelpazeye
yayıldığı görülüyor. Buna göre aşağıda
belirtilen işlemlerin belirtilen
tarihlere kadar yapılması veya
sağlanan geçici muafiyetlerin
belirtilen tarihte sona ermesi söz
konusudur. 

30 Nisan 2013 

Özmal-sözleşmeli taşıt kullanım
oranlarının aynı cins(!) taşıtlarla
sağlanması (uymayanların, tüm
sözleşmeli taşıtları res’en düşülecek
ve yeni kayıt için yeni taşıt kira
sözleşmesi istenecek.) 

30 Haziran 2013 

1- B1 ve D1 belgelerinde 20’den
fazlaki her hat için 1500 özmal
koltuğa ilave 50 özmal koltuk
istenmesi (uymayanların, tüm
hatları iptal edilecek.)

2- Geçerlilik süresi
31.12.2012’den önce biten D4
belgelerinden silinen özmal ve
sözleşmeli taşıtlara ve yeni D4
belgelerine 31.12.2012’ye kadar
kaydedilen taşıtlara kayıt ve
kullanım süresinin bitmesi 

3- D4’e kaydedilmeyen tahditli
plakalı taşıtların, il ve ilçe trafik
komisyonu kararları ile taşımacılık
yapabilmesi 

4- Adi ortaklıklar adına
düzenlenen D4’lerin KTY’ye uyması
(normalde belge verilemeyen adi

ortaklıkların uygun başka bir
statüye geçmesi)

5- 1 Ocak 2013’ten önce iptal
edilen D4 belgelerinin altı ay içinde
müracaat şartı aranmadan yeni D4
belgesi alabilmesi 

31 Aralık 2013 

1- Taşımacı ve acentelerce
düzenlenen D4 biletlerinde zorunlu
bilgilerin bulunmasının
aranmaması 

2- D4 belgelerinde yüzde 70
ücret indiriminin sona ermesi

3- M2, M3 ve N2’lerin K’larla
sözleşme imzalayıp ortak taşıma
yapabilmesi 

31 Aralık 2014 

Kargo taşımalarında faaliyet
zorunluluğu aranmaması 

31 Aralık 2015 

D4’lere taşıma hattı verilmesi
için kalkış-varış noktalarında
kendisinin veya acentesinin
terminali veya terminal kullanım
hakkı olması. ■ 

Uyum takvimine dikkat 
Önümüzdeki dönemde özellikle sözleşmeli taşıtlara ve özmal koltuk miktarına ilişkin kurallara uyum gerekecek…

Merhabalar, kafamıza takılan bir
sorun için webde arama yaparken
sitenizi buldum ve yardımcı ola-

bileceğinizi düşündüm. Sorumuz şudur:
D1 belgesine sahip midibüs ile A fir-

ması adına X-Y-Z güzergahında yolcu taşı-
macılığı yapıyoruz. Aynı merkezde D4
belgesine sahip B firması X-Y güzerga-
hında yolcu taşımacılığı yapıyor.

B firmasında araç eksikliği olduğu du-
rumlarda A firmasındaki aracımızla B fir-
masının yazısını ve logosunu yapıştırarak
B firması adına X-Y güzergahında yolcu
taşırsak herhangi bir sıkıntı yaşar mıyız?

X-Y güzergahı zaten D1 belgemizdeki
güzergah içeriğinde mevcut. Kafamıza ta-
kılan tek husus, B firmasının adını ve lo-
gosunu yazdığımızda D1 belgesinin
geçersiz olup olmadığıdır?

Teşekkür eder, iyi günler dilerim.
M.İ.

CEVAP
Dil ve mevzuat konularında epey di-

yeceklerim olacak. Birinci olarak; “D1 bel-
gesine sahip minibüs” sözüyle “D1
belgesine sahip A firmasına kayıtlı midi-
büs” demek istemelisiniz. Ancak D1 bel-
gesine 25 koltuğun altındaki taşıtlar
kaydedilemez. Bu midibüs kaç koltuklu
acaba? 

A firmasının D1 belgesine kayıtlı
aracı, yine A firmasının olsa bile D4 belge-
sine kaydettiremezsiniz. Çünkü bir taşıt
aynı kişinin belgeleri olsa dahi birden
fazla belgeye yazılamaz. Dolayısıyla bu ta-
şıtı A firmasının D4 belgeli taşımalarında
bile kullanamazsınız, kullanırsanız da suç
olur.

Verilen örnekte ise A firmasına kayıtlı
aracı, üstelik başka bir firmaya kullandırı-
yorsunuz. Tabii, bu taşıtın başka firmanın
D4’üne veya D1’ine yazılması hiç müm-
kün değil. Bu kullanım tamamen büyük
suç. Aracın, B firması adına, A firmasının
D1’inde kayıtlı güzergahta kullanılması
hiçbir şey sağlamaz. Bir aracın, diğer bel-
gelere kayıt yapılmaksızın diğer firmanın
adı ve logosu ile kullanılması düşünüle-
mez. 

D1 belgesi bu aracın değil A firması-
nındır. Bu yüzden D1 belgeli A firmasını
bir yana bıraksak bile hem bu aracın sa-
hibi hem de D4 belgeli B firması suçludur. 

Taşıt sahibi belgesine kayıtlı olmadığı
taşımacının taşımasını yaptığı için 2000
TL’nin 2013 karşılığı kadar idari para ce-
zası alır. 76.ğ’ye göre B firmasına önce 5
uyarı, 77.4’e göre aynı olay iki kez tekrarla-
nırsa 10 gün geçici durdurma cezası veri-
lir. 

Eğer bu taşıt A firmasının özmalı ise A
firması zaten ceza almış olur. Ama değilse
kendi belgesine kayıtlı taşıtın, belgesine
kayıtlı olmadığı başka bir taşımacı tarafın-
dan kullanımına göz yummuş olur, ama A
için bir ceza bulamadım. ■ 

Dr. Zeki Dönmez

Firma unvanı, belge türü, isim ve

iletişim bilgilerinizle birlikte

sorularınızı bekliyoruz.

zeki.donmez@tasimadunyasi.com

Sorularınızı Cevaplıyor

SON DAKİKA..
Bakanlıkça 19 Nisan 2013

tarihinde yayınlanan (Bakanlık
sitesine girişi daha da sonra) yeni
genelgeye göre 30 Nisan 2013 tarihine
kadar uyulması gereken ‘özmal-
sözleşmeli taşıtların aynı cins olması’
kuralına uyulmaması halinde; ‘tüm
sözleşmeli taşıtlar’ değil, sadece
‘özmal-sözleşmeli taşıt kullanım
kurallarına uygun olmayan
cinslerdeki tüm sözleşmeli taşıtlar’
res’en belgelerden düşülecektir. 
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Üretim ve hizmet sektöründe
faaliyet gösteren İnci Grup, yeni
Scania araçlarını bünyesine

katarak filosunu güçlendirdi. Araç filosuna
dahil olan 5 adet Scania G400 CA4X2HSA,
Doğuş Otomotiv Bolu Yetkili Satıcısı
Çarıkçı Trans tarafından, Doğuş Otomotiv
Gebze Servis’te İnci Grup yetkililerinin
katıldığı törenle teslim edildi.

İnci Grup Yönetim Kurulu Başkanı
Halit İnci, ilk kez Scania markasını tercih
ettiklerini söyleyerek, “Hedeflediğimiz
kalitede, standartlarımızı yükseltecek
araçlara ihtiyacımız var. Aradığımız tüm
özelliklere sahip olduğunu
düşündüğümüz için, filomuzda
tercihimizi Scania’dan yana kullandık”
dedi. ■

İnci Grup 5 Scania aldı

Sınıfının ilk otomatikleştirilmiş vites
sistemi DUONIC ile donatılan Yeni
Mitsubishi Fuso Canter düşük hızda ve
dur kalk trafikte kullanıcılarına
maksimum fayda sağlıyor. 

Sağladığı birçok avantajla
rakiplerinden ayrılarak öne çıkan
ve segmentinin en fazla

kazandıran aracı olma iddiasını taşıyan
Mitsubishi Fuso Canter, yenilenen
yüzü, yeni Euro 5 motoru, artan sürüş

performansı, uzayan bakım aralıkları
ve çift kavramalı otomatik şanzımanı
Duonic ile kullanıcılarına artı kazanç
sağlıyor.

Çift kavramalı otomatik şanzıman
DuonicTM, hafif kamyon sınıfı için
dünyada ilk

Her zaman öncü olan Mitsubishi
Fuso Canter hafif kamyon sınıfında
dünyada bir ilk olan Duonic çift
kavramalı otomatik şanzımanı

Soğuk zincir taşımacılığının
önemli markası Thermo King,
çok sık tüketilen orjinal yedek

parçalar için “Bahar Kampanyası”
başlattı. 30 Haziran tarihine kadar
sürecek kampanyada yüzde 55’lere
varan indirimler uygulanırken,
kullanıcılarına bakım maliyet
avantajı sağlayan Thermo King,
müşteri memnuniyetine de verdiği
önemi bir kez daha ortaya koydu.

Türkiye geneline yayılmış
Doğuş Otomotiv Thermo King
Yetkili servislerinde geçerli olacak
indirim ile en sık kullanılan orjinal
yedek parçalara artık çok daha
avantajlı fiyatlarla ulaşmak
mümkün olabilecek. Kampanya
çerçevesinde X430 kompresör

tamir takımı 1.435 Euro yerine 861,
SL fan kayışı 34 Euro yerine 20,50,
SL-SLX yakıt filtresi 25 Euro yerine
13, DI2.2 motor tamir takımı 2.742
Euro yerine 1.234 ve TK 486E
motor tamir takımı da 2.940 Euro
yerine 1.323 Euro’ya temin
edilebilecek. ■

Thermo King bahar fırsatı

CEVA Türkiye’nin
globaldeki etkinliği artıyor 

CEVA’da 2000
yılında Lojistik
Operasyonlar Grup
Yöneticisi olarak
göreve başlayan
Turhan Özen, 2005
yılından itibaren İş
Geliştirme ve
Pazarlama Direktörü
ve Network İş Birimi
Direktörü
görevlerinde bulundu.
2011 yılından bu yana Genel Müdür Baş
Yardımcılığı görevinde bulunan Turhan
Özen, CEVA BAMECA Bölgesi İş Geliştirme
ve Satış’tan sorumlu Başkan Yardımcısı
olarak çalışma hayatına devam edecek.

1968 doğumlu Turhan Özen, lisans
eğitimini Boğaziçi Üniversitesinde ve
yüksek lisans eğitimini Koç Üniversitesinde
tamamladı. 

Turhan Özen iyi derecede İngilizce ve
Fransızca biliyor. ■

Turhan

Özen

Lastik
Sanayicileri
Derneği’nde

(LASDER) Genel
Sekreterlik görevini
bundan böyle
Korhan Ul yürütecek. 

2009-2012 yılları
arasında Goodyear’ı
temsilen LASDER’de
yürütme komite
üyesi olarak da çalışan Ul, LASDER’e
Dernek Genel Sekreteri ve İktisadi İşletme
Genel Müdürü olarak atandı. ■

LASDER’de görev değişimi

Uluslararası komple ve parsiyel taşımacılık
alanında özellikle Avrupa ülkelerine
yönelik faaliyet gösteren Best Nakliyat,

filosuna 20 Volvo FH 460 4x2 çekici kattı. 
Best Nakliyat Genel Müdürü Ahmet

Yayman, lojistik sektöründe taşınan yüklerin,
tam zamanında ve güvenli bir şekilde
ulaştırılmasının oldukça önemli olduğunu
belirtti:  “1992 yılından bu yana İngiltere-
Türkiye hattında komple–parsiyel taşımacılık
hizmeti veriyoruz. Misyonumuz, her türlü yükü
çalıştığımız hatta en hızlı ve ekonomik şartlarda
alıcılarına ulaştırmak. Bunu yerine getirmek için
de hızlı, sorunsuz, performansı yüksek, yakıt
tüketimi düşük araçlara ihtiyacımız var. Volvo,
bu ihtiyaçlarımızın tümünü fazlasıyla karşıladığı
için tercih nedenimiz oldu” dedi. 

Volvo Kamyon Marmara Bölge Satış
Temsilcisi Tolga Cem Aykaç,  “Güvenlik ve yakıt
tasarrufu konusunda çok titiz davranan Best
Nakliyat, araçlarında güvenlik ve yakıt
tasarrufunu arttıran gelişmiş sistemlerimizi
tercih ediyor. Uzun yıllar boyunca işletim
maliyetlerinde sağladığı avantajlar, Best
filosunda tek oyuncunun Volvo FH olmasını
sağlıyor” dedi. ■

Best Nakliyat’dan
20 Volvo yatırımı 

Uluslararası Nakliyeciler

Derneği İcra Kurulu Başkanı

Fatih Şener, nakliyecilerin

önündeki en büyük tarife dışı

engelin sürücü vizeleri

olduğunu belirterek,

“Sürücülerimiz özellikle

Schengen vize temin sürecinde birçok

engelle karşılaşıyor. Bu süreç, yabancı

taşımacılar ile rekabet etmeye çalışan

Türk firmalarına büyük zaman ve maliyet

kayıplarına ve rekabet şansımızın

yetirilmesine neden oluyor. Bizim bundan

sonraki ilk hedefimiz; vize ve davetiye

sorununa savaş açarak onu artık

gündemden çıkarmak” dedi.  

UND İcra Kurulu Başkanlığına atanan Fatih
Şener’in basın mensupları ile ilk buluşması
19 Nisan Cuma günü gerçekleşti. Sektörün

uzun süredir aynı meselelerin çözümü için
uğraştıklarını belirten Şener, “Bazı konularda
zaman sanki donmuş gibi. Kamunun ve
uluslararası lobinin gücü sayesinde sektör, hala
aynı meselelerle mücadele ediyor. Oysa artık
ticaret serbestleşiyor, liberalleşiyor. Ama ülkelerin
tarife dışı kota üretme performansları gelişiyor.
Ülkeler illegal olmayan engeller üretiyor. Hava
veya gemi taşımacısı olduğunuzda birçok sorunla
uğraşmazken, karayolu taşımacısı iken bir sürü
global oyuncunun zaman zaman piyonu, zaman
zaman rakibi oluyorsunuz. Bizim görevimiz
taşımacının işlerini kolaylaştıracak, hızı artırıp,
maliyetleri azaltacak ve sektörü rahatlatacak
çalışmalar yapmak. 

Vize önemli…

Sektörümüzde vize önemli bir prosedür. Yük,
tır ve sürücü ayrılmaz bir bütün. Gemicilikte gemi
adamı gibi bir tabir var; onun hareket alanları
farklı, pilotlar da hava adamı olarak farklı.
Bizimkilerin de kara adamları. Ama kara
adamlarının gördüğü muamele daha farklı.
Schengen Vizesi için 22 ayrı evrak düzenlemek
zorundasınız. 6 ay vize aldınız, tekrar bu evrakları
hazırlıyorsunuz. Oysa vize alanın her şeyi aynı

ama prosedür ayrı. Vize alırken sürücülerden
istenen davetiye yazıları en önemli sorun olarak
görünüyor. Dünyanın neresine giderseniz, gidin
bu yok. Davetiye tek seferlik, vize 6 ay süreli.
Taşıma yaptığınız şirketin size davetiye vererek
kefil olması gibi saçma bir durum söz konusu.
Oysa siz o vize süresince onlarca taşıma daha
yapıyorsunuz. Bu tip zorluklar yavaş yavaş olduğu
için fark edilmez duruma gelmiş. Örneğin
Türkmenistan’a vize almak istiyorsunuz, burada
davetiye ile ilgili şirketler oluşmuş durumda.
Bunlar zaman kaybettiriyor ve ek maliyetler
getiriyor. Davetiyesini almış, vize vermeme
durumları da oluyor. Bizim öncelikli ödevimiz vize
ve davetiye meselesine savaş açmak ve artık
bunları gündemden çıkarmak, vizeyi topyekün
ortadan kaldırmak. Uluslararası rekabette tarife
dışı engeller arasında tırları bekleterek yaratılan
durumlar da var. Oysa yükü zamanında taşımak
çok önemli. “Avusturya, bu kadar çok tır
otobanımız için fazla” diyebiliyor ve çözüm için de
trenle geçeceksiniz deniliyor. Kabul ediyorsunuz
ama 24 saat bekletebiliyor.” Türkiye Gümrük
Birliği prosedürlerini yerine getiriyor; malların
serbest dolaşımı olarak. AB yükümlülüklerini talep
etmekte çekincemiz var sanki. Oysa sürücü vizesi

tırdan ayrılamaz. Yük de tırdan ayrılamaz. Siz
buna vize engeli çıkarttığınızda aslında bir engel,
kota çıkartmış oluyorsunuz. Sektörümüzün en
büyük maliyet unsurları hız ve maliyet” dedi.  

Eğitim eksikliği de önemli 

Öncelikli görevlerinden birinin sektördeki
eğitim eksikliğini çözmek olduğunu vurgulayan
Şener, “Bilgi ve eğitim eksikliği nedeniyle transit
geçtiğimiz ülkelere önemli kozlar veriliyor. Bulgar
krizinde de böyle oldu. UND olarak üyelerimizin
kapılardan dört dörtlük çıkmasını istiyoruz. Onlara
eğitim desteği vererek bunu giderme misyonu
belirledik. Bu sektörün ulusal ekonomiye daha
fazla katkı sağlaması için çalışıyoruz” diye
konuştu. Fatih Şener, 2023 hedeflerinin
ulaşılabilmesi için önceliklerin ulaşım kanallarının
açılması için çaba göstermek gerektiğini belirtti.

6 milyon 500 bin Euro’luk vize

Türk taşımacılık sektörünün en iyi şartlarda
vize temin maliyetinin yıllık ortalama 6 milyon 542
bin Euro olduğunu belirten Fatih Şener,
“Schengen vizesi ortalama maliyeti 60 Euro olup,
vize temin maliyeti 52 bin 500 sürücü için 4 milyon
725 bin Euro’dur. Sektörün aracı kurumlara
ödediği ek maliyet 52 bin 500 sürücü için (aracı
kurum ortalama maliyeti 60 TL olarak
hesaplandığında 1 milyon 817 bin Euro” dedi. ■

UND’nin çabası:

Sürücülerin     sorunu 

Çeşme’de arama konferansı 

Fatih Şener, “Bu arama konferansı ile
amaç; sektörün 2013 yılındaki çözümünü
istediği sorunları tespit etmek ve bunlara
kamunun katkısı sağlamak” dedi. 

UND’ye üye sayısı arttı 

Fatih Şener, UND’ye üyelik ücretinin 3 bin
TL’den 900 TL’ye indirilmesi ile üye sayısının
da arttırdığını belirtti: “C2 belgeli 2154 firma
var. Üyelik ücretinin inmesinin ardından Ocak
ayından bugüne kadar UND’ye yeni 85 üye
daha katıldı. Şu anda üye sayımız 1107. Yıllık
aidat araç sayısına göre değişebiliyor.”

vize ve

davetiye

UND’den...

Fatih

Şener

Yeni Mitsubishi Fuso Canter,
Duonic şanzımanı ile avantajın ta kendisi

sunuyor. Duonic şanzımanlı Yeni Canter; üstün
performans, konfor ve kesintisiz hızlanma
avantajlarının yanı sıra yakıt ekonomisi de
sağlıyor. Duonic şanzıman sayesinde Yeni
Canter yokuşlarda yüklüyken bile geri
kaydırmıyor, sadece frenden ayak çekilerek gaza
basmadan hassas yanaşma yapılabiliyor, eco
mode seçeneği sayesinde daha düşük yakıt
tüketimi sağlıyor. Duonic şanzıman eco mode
seçeneğinde normal trafikte %2, sıkışık trafikte
ek %8 oranında yakıt tasarrufu sağlıyor. Ayrıca
Duonic şanzıman çift kavrama özelliği sayesinde
vites geçişlerinde yaşanan sarsıntı ve tork
kesintisini minimuma indirerek sürüş
performansı ve konforunu artırıyor. Islak tip çift
kavraması sayesinde Duonic şanzıman bakım
gerektirmiyor, bu da kullanıcısına hem
zamandan hem de bakımdan kazandırıyor.
Hassas ilerleme fonksiyonu sayesinde de
yanaşma sırasında çarpma ihtimalini azaltır.

Nitelikli üstyapı firmalarının çözüm ortağı
DuonicTM vitesli Mitsubishi Fuso Canter 

Nitelikli üstyapı ile donatılmış kamyonlar
çoğunlukla düşük hızda ve dur kalk trafikte
çalışır. Düşük hızlarda çalışan çöp kamyonu, yol
süpürme aracı, yol çizme aracı vb. araçlarda
çalışan duonic şanzıman ile donatılmış
Mitsubishi Fuso Canter çift debriyajı sayesinde
balata değişimine ihtiyaç duymaz. Bu da hem
yedek parça hem de zaman tasarrufu sağlar. Bu
araçların bazı durumlarda hassas ileri ve geri
gitmeleri gerekir, Canter’in sürükleme
fonksiyonu sayesinde çok düşük hızda hassas
yanaşma yapılabilir. Ayrıca vites geçişlerinde
tork kesintisinin çok az olması vites şokunu
minimuma indirerek personelin çalıştığı çöp
toplama aracı gibi araçlarda ekstra fayda sağlar.
Aracın yokuşlarda kaydırmaması ve park kilidi
sayesinde araç yüklüyken bile kullanım kolaylığı
sağlar. ■
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Karayolu Taşıma Yönetmeliğinin (KTY)
13 üncü maddesinin 8 nci fıkrası
gereği, sadece kamyonetlerle iliçi

ve/veya şehiriçi taşımacılık yapmak üzere
başvuran gerçek kişilerden 1 adet özmal
birim taşıt dışında asgari kapasite ve
sermaye şartı aranmayacağı ve bunların
yetki belgesi ücretlerinde yüzde 75 indirim
uygulanması suretiyle K1* yetki belgesinin
düzenleneceği hükme bağlandı. 

KTY’nin uygulanmasında yeknesaklığın
sağlanmasını teminen; K1* yetki belgesi ile
ilgili olarak; aşağıdaki esaslar belirlenmiştir. 

a) Yetki belgesi talebinde bulunanlara,
Maliye Bakanlığı bilgisayar sistemindeki
ticari ikametgahları dikkate alınarak yetki
belgesi düzenlenebilmesi.

b) Yetki belgesi eki taşıt belgesine,
sadece yetki belgesi sahibinin ticari
ikametgahının bulunduğu ilin plakasına
sahip taşıtların kaydedilmesi.

c) Adlarına K1* yetki belgesi
düzenlenmiş firmaların da durumlarını, (a)
ve (b) bentlerinde belirtilen hükümlere
uygun hale getirmelerini teminen, bahse
konu firmalara 31.12.2013 tarihine kadar
süre verilmesi, bu süre sonuna kadar
durumlarını uygun hale getirmeyen
firmaların, yetki belgesi eki taşıt belgesinde
kayıtlı bulunan taşıtların re’sen
düşümünün yapılması. ■

Kamyonet K1 (K1*)

yeni düzenlemesi

6_Layout 1  4/20/13  3:59 PM  Page 1



22 - 28 Nisan 2013

haydar.ozkan@iru.org

Haydar
Özkan
IRU Bölge ve Ortadoğu Daimi 
Temsilcisi BSEC-URTA 
Genel Sekreteri

Lojistik ❭❭7

Mısır’da sorunlara çözüm 

Yeni  Stra l i s  Hi -Way :  Truck of  the Year  2013 .

Mal iyet ler i  min imuma ind iren üs tün teknolo j i s i ,  daha faz la  güç ve daha faz la  tork sağ layan motoru , 

kusursuz  s t i l i  ve  konforu sayes inde dünyada uzun yo l  t aş ımac ı l ı ğ ında yen i  b i r  rekor daha k ı r ı ld ı .

Yeni  Stra l i s  Hi-Way:  Truck of  the Year 2013.
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Iveco, 15-21 Nisan
tarihlerinde Almanya’nın Münih
kentinde düzenlenen 30.
Uluslararası Bauma Ticaret
Fuarı’na katıldı. İnşaat ve
madencilik endüstrileri
alanındaki fuar 3 yılda bir
yapılıyor ve 500 bin ziyaretçiyi
ağırladı. Fiat Endüstri Grubu
Bauma Fuarı’nda üç temel alanda
temsil edildi: CNH, Iveco ve FPT
Endüstri. Tipik bir inşaatta
kullanılan malzemelerinin
hareket halinde olduğu inşaata
adanmış bir dünya olarak
tasarlanan stantta Iveco’nun
bütün araç spektrumu sergilendi. 

Iveco Bauma
Fuarı’ndaydı

Iveco, MotoGP 2013
sponsoru

Dört yıldır MotoGP’de
Kamyon ve Ticarî Araç destekçisi
olan Iveco dünyanın önde gelen
dünya motosiklet şampiyonasıyla
ortaklığını yeniliyor.

Rekabetle dolu yeni sezonun
başlangıcı 7 Nisan günü Katar’ın
başkenti Doha yakınlarında
yapıldı. Şampiyona 10 Kasım’da
İspanya’daki Valencia’da
yapılacak yarışla tamamlanacak.
Deneyimli sürücüler, on üç ülke,
dört kıtada yapılacak on sekiz
yarışta mücadele verecekler.

Ford müşterilerine satış, servis ve
yedek parça hizmetlerini aynı çatı
altında vermek için tesisini

yenileyen Ford Batman bayisi Oğuzcan
Otomotiv, açılışını Maliye Bakanı
Mehmet Şimşek, Batman Valisi Yılmaz
Arslan Koç Holding Yönetim Kurulu
Üyesi ve Ford Otosan Yönetim Kurulu
Başkanı Ali Y. Koç, Ford Otosan Genel
Müdürü Haydar Yenigün, Koç Holding
ve Ford Otosan’ın üst düzey yöneticileri
ve yerel yöneticilerin katılımıyla
gerçekleştirdi. Ali Koç, “Batman’da
satılan her iki ticari araçtan biri Ford
markasını taşıyor. Oğuzcan Otomotiv’in
sahiplerine ve çalışanlarına teşekkür
ediyorum” dedi.

Geçtiğimiz yılı da değerlendiren Ali
Koç, “Türkiye otomotiv pazarında 2012
yılında 812 bin adetlik satış
gerçekleşirken, Ford Otosan iç pazarda
toplam 112 bin adet, ihracatla birlikte
toplam 317 bin adetlik satış

gerçekleştirdi. 2011-2014 yılları arasını
kapsayan toplam 1 milyar dolarlık
yatırımla Ford Otosan Yeniköy
fabrikasının temelleri atıldı. Tourneo
Custom ile Transit Custom pazara
sunuldu” dedi. 

2013 yılı hedeflerini de anlatan Ali
Koç, Türkiye’de otomotiv sektörü satış
adedinin geçen yıla paralel 820 bin
seviyelerinde gerçekleşmesini
beklediklerini söyleyerek yılın ilk
çeyreğinde otomotiv sektörünün geçen
yılın aynı dönemine oranla daha iyi bir
performans sergilediğini belirtti.
Toplam pazar satışlarının geçen yılın
aynı dönemine göre 16 bin adet artarak
158 bin adet olarak gerçekleştiğini de
sözlerine ekleyen Ali Koç, konuşmasını
şöyle sürdürdü: “2013 yılsonu
hedefimiz, 112 bin perakende satış ile
12. defa üstüste en çok satan marka
olmak. İhracatımızı, Avrupa’da daralan
pazarlara rağmen ülke ve model

çeşitliliği sayesinde 209 bin adet olarak
planladık. Böylece 321 bin adetlik satışa
ulaşarak geçtiğimiz yılın üzerinde bir
satış adedine çıkmayı hedefliyoruz.” 

Toplam 5200 metrekare bir alana
sahip olan Oğuzcan Otomotiv’in 3S
standartlarındaki yeni tesisi, 295 m2
showroom, 1740 m2 servis, 628 m2
yedek parça alanı ve 80 kişilik ekibiyle
Ford müşterilerine hizmet verecek.

Bölge’deki satışlarıyla Türkiye
ortalamasının üstünde başarı gösteren
Oğuzcan Otomotiv Yönetim Kurulu
Başkanı Mehmet Şirin Oğuz, Ford
markasına yatırımlarını
sürdüreceklerini belirterek “Son derece
modern ve müşteri odaklı yeni
binamızla hemşehrilerimize daha
kaliteli ve konforlu hizmet verecek
olmaktan mutluluk duyuyoruz” dedi. ■

Otokoç, Eskişehir İnönü’de Ford
Trucks’ın yeni yapılanması
altında kamyon satış, servis ve

yedek parça hizmetlerini bir arada
sunan “4S Plaza” konseptli yeni şubesini
hizmete açtı. 18 Nisan Perşembe günü
düzenlenen açılış törenine Eskişehir
Valisi Dr. Kadir Koçdemir, İnönü
Belediye Başkanı İsmail Karaköse,
Eskişehir Ticaret Odası Başkanı Harun
Karacan, Ford Otosan Yönetim Kurulu
Başkanı ve Koç Holding Yönetim Kurulu
Üyesi Ali Y. Koç, Koç Holding CEO’su
Turgay Durak, Koç Holding Otomotiv
Grubu Başkanı Cenk Çimen, Ford
Otosan Genel Müdürü Haydar Yenigün,
Otokoç Otomotiv Genel Müdürü
Görgün Özdemir, Cargo İş Birimi Genel
Müdür Yardımcısı Ahmet Kınay ve
Otokoç Otomotiv Genel Müdür
Yardımcısı Uğur Güven katıldı. 

Anadolu’nun kuzey-güney ve doğu-
batı geçiş noktalarının tam merkezinde
konumlanan ve Ford Otosan’ın
İnönü’ndeki kamyon fabrikasının
karşısında yer alan tesiste, Ford markalı
ağır ticari araçlar için satış ve servis
hizmeti sunuluyor. 

Koç Holding Yönetim Kurulu Üyesi
Ali Koç, Ford Trucks konsepti altında
yeni bir yapılanma başlattıklarını
belirtti. 2014 sonu itibariyle 25 Ford

Trucks bayisinin 4S konseptiyle faaliyet
göstereceğini belirten Koç, bu
yapılanma çerçevesinde eskiden ayrı
çatılar altında yürütülen  satış, servis,
yedek parça ve ikinci el hizmetlerinin
tek bir çatı altında birleştirildiğini
sözlerine ekledi. Ford Otosan’ın bugüne
kadar 180 bin adedin üzerinde kamyon
ürettiğini belirten Koç, “1240
mühendisin 400’ü sadece Cargo için
çalışıyor. Uzun vadede 50 ülkeye
ihracatının gerçekleştirilmesi
hedeflenen yeni Ford Cargo çekici
1846T, dayanıklılık, güvenlik, kalite ve
performans özellikleri ile müşteri
beklentilerinin ötesine geçiyor. Kamyon
işini geliştirmek ve büyütmek arzumuzla
beraber hedeflerimize ulaşmamızda en
önemli rekabet avantajımız gücümüzü
aldığımız bayi teşkilatımızdır. Otokoç
Eskişehir  yeni yapılanma konseptine
uygun olarak açılışını yaptığımız ikinci
tesis konumunda. En yeni teknik
ekipmanlarla donatılan yeni tesisimiz,
müşterilerimize komple çözüm sunarak
markamızın imajını ve müşteri
memnuniyetini çok daha ileri seviyelere
taşıyacaktır” şeklinde konuştu.

Otokoç Otomotiv Genel Müdürü
Görgün Özdemir, Otokoç’un ilk kez
kamyon servis hizmeti vermeye
başladığını belirterek Ford Trucks

Plaza’larda müşterilerine Otokoç
güvenini ve yüksek hizmet kalitesini
yansıtacaklarını belirtti. Ford Trucks
konsepti ile kamyona özel başlayan yeni
yapılanmayı geleceğe yatırım olarak
gördüklerini belirten Özdemir, bu
kapsamda 2.300 m2’si kapalı olmak
üzere, 11.000 m2 alan üzerine kurulan,
Otokoç olarak ilk 4S Ford Trucks
tesislerini açtıklarını açıkladı.

Avis’le kamyon kiralama
Otokoç Otomotiv’in perakendecilik

ve araç kiralamadaki deneyimini ve
sinerjisini kamyon işine de taşıdığını
belirten Genel Müdür Özdemir, ağır
ticari vasıta alanında Ford Trucks ve
Avis’in güçlerini birleştirdiklerini ve
bundan böyle kamyon kiralama hizmeti
de sunmaya başladıklarını sözlerine
ekledi. ■

4S Ford Trucks tesislerini 
Ali Koç açtı

Otokoç
Eskişehir
İnönü’de

Yenilenen Ford Batman Bayisi hizmette

Suriye'de ortaya çıkan trajik durum ve
Irak'ta mevcut olan şartlar, Türk
nakliyecisinin Ortadoğu ile olan

bağlantısını sekteye uğrattı.
Benzer bir durum Eski Yugoslavya iç

savaşı sırasında Avrupa hatlarında yaşanmış ve
bugünkü UN Ro-Ro'nun ilk nüvesi olarak,
nakliyeciler o tarihlerde ro-ro hattıyla
Avrupa'ya ulaşmaya başlamışlardı.

Şimdi ise Doğu Akdeniz'de benzer bir
durum yaşanıyor. Suriye ve Irak'ta mevcut
olan şartlar; Türk nakliyecisini, bu defa daha
alışık olduğu ro-ro projelerine bir kez daha
yöneltiyor.

Port Said ve Hayfa'ya başlatılan ro-ro
hatları biraz da bu sebeple çok kolay akıl
edilebildi ve benimsendi.

Ancak aynı tanışıklık henüz bu hatların
karşı tarafında mevcut olmadığı için
operasyonel bazı sıkıntılar ister istemez
nakliyecilerin ve ihracatçıların yakınmalarına
yol açıyor.

Özellike Mısır'da limanda Türk
kamyonlarından tahsil edilen yüksek teminat
bedelleri yakınmanın da ötesine giderek el
yakıyor.

Mısır henüz TIR Sözleşmesi'ne taraf değil.
Dolayısıyla bu ülkede TIR Karnesi'nin

geçerliliği bulunmuyor.
Malum TIR Sistemi, Birleşmiş Milletler

uhdesinde ihdas edilmiş ve IRU tarafından
yönetilmekte olan küresel çaptaki tek ve en
başarılı transit sistemi.

Bir TIR Karnesi, 57 TIR ülkesinin gümrük
idarelerine karşı verilmiş olan 50.000 ABD
Doları değerinde bir teminat anlamına geliyor.

Sadece olası gümrük vergi ve harç
kayıplarını telafi etmeyi taahüt eden bu
uluslararası garanti sayesinde kamyonlar
sınırları geçerken herhangi bir beklemeye veya
tam tespite tabii tutulmadan ve ilave bir
teminat vermeye gerek kalmaksızın seyahat
edebiliyorlar.

IRU, 2010 yılından itibaren Mısır Gümrük
İdaresi ve Ulaştırma Bakanlığı ile işbirliğini
geliştirmekte. Bunun da katkısıyla Mısır yetkili
makamları yakın bir tarihte TIR Sözleşmesi'ne
taraf olmayı arzu ediyorlar.

Bu gerçekleştiğinde bugün Türk
kamyonları tarafından Port Said Limanı'nda
yaşanmakta olan sıkıntılar ve ek maliyetler de
kendiliğinden sona erecek.

Ancak bir ülkenin TIR Sözleşmesi'ne taraf
olması, TIR Sistemi'nin yukarıda belirtilen
karmaşık teminat yapısı nedeniyle ertesi gün
herşeyi değiştirmeyecek.

Zira gümrük memurları ve nakliyecilerin
özel eğitimleri, gerekli bilgisayar sistem ve
programlarının işletmeye alınması ve ihtiyaç
duyulan yasal ve teknik altyapının
hazırlanabilmesi için IRU uzmanları ve Mısır'lı
yetkililerin, asgari altı ila dokuz ay sürecek bir
yoğun çalışma dönemini başarıyla
tamamlaması gerekiyor.

Özetle Türk kamyonlarının Mısır'da
yaşadıkları sorunların kesin çözümü Mısır'ın
TIR Sözleşmesi'ne taraf olmasıdır. Ancak bu
mümkün olsa dahi gerekli yasal ve teknik
düzenleme ve çalışmalar en erken dokuz ay
sonra tamamlanabilecektir.

Öte yandan IRU; TOBB'un Türk
kamyonlarının Mısır'da yaşadığı sorunları
pratik yöntemlerle çözebilmek arzusuna katkı
yapabilmek için neler yapılabileceğini ayrıca
araştırdı.

Mısır'ın TIR Sözleşmesi'ne girmeyi taahüt
etmesi kaydıyla ve IRU ile Türk ve Mısır
Gümrük Makamları arasında ayrı ayrı
yapılacak anlaşmalara istinaden geçici bir
pilot projenin hayata geçirilmesi mümkün
görünüyor.

Elbette benzer anlaşmaların Türkiye'deki
IRU'nun Ulusal Kefil Kuruluşu statüsüne sahip
olan TOBB ve Mısır'da ki Mısır Ticaret Odası
arasında yapılması gerekecek.

Sistem çok basit olarak ifade etmek gerekir
ise, Mısır Gümrük İdaresi'nin tek taraflı olarak
IRU'nun teminatını tanıması ve TIR Karnesi ile
Port Said'e gelen kamyonlardan ilave bir
teminat talep etmeksizin bu kamyonların
ülkeye girişine izin vermesine dayanıyor.

Dar kapsamlı ve özel amaçlı bir pilot
proje olarak öngörülen bu geçici kolaylıktan
tüm TIR ülkeleri değil sadece Türk kamyonları
faydalanabilecek iken Mısır kamyonları, Mısır
henüz bir TIR ülkesi olmadığı için Türkiye'ye
girişte aynı kolaylıktan otomatik olarak
faydalanamayacak.

Buna rağmen böyle bir pilot proje fikri,
özellikle iki ülke arasındaki ticari ilişkileri ve
işbirliğini arttıracağı için her iki ülkenin
makamları tarafından da olumlu
değerlendiriliyor.

Eğer bu değerlendirmeler hızla
tamamlanabilir ve gerekli anlaşmalar IRU ile
ulusal makamlar ve kefil kuruluşlar tarafından
ayrı ayrı ve en kısa zamanda imzalanabilir ise
Türk kamyonlarının Port Said'de yaşamakta
oldukları sıkıntıları acilen çözmek mümkün
olabilecek.

Umarım atılması gerekli adımlar da bu
yazıyı kaleme almak kadar hızlı ve kolay
atılabilir ve belki de Türkiye ile Mısır'ın
ötesinde Orta Asya ve Karadeniz ile Afrika
arasında yepyeni bir köprünün de biz
farketmeden ilk nüvesini teşkil etmiş oluruz.

Sağlıklı, mutlu ve güzel bir hafta
dileğiyle... ■
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Mercedes-Benz Sprinter, farklı uzunluk, yükseklik, ağırlık ve
dingil mesafesi seçenekleri sayesinde çok sayıda
versiyonu ile müşterilere sunuluyor. 3 farklı dingil

mesafesi (3250/3665/4325 mm), 5243’den 7343 mm’ye 4 farklı
uzunluk seçeneği ve “standard”, “yüksek” ve yeni “süper yüksek”
olmak üzere 3 farklı tavan seçeneği bulunan Sprinter’in, büyük
sürgülü kapısı sayesinde sınıfındaki en geniş yükleme alanını
sunuyor. Sprinter, minibüs, panelvan ve şasi kamyonet tiplerinden
oluşan zengin model yelpazesi sayesinde her türlü ihtiyaca cevap
veriyor.

Sprinter Panelvan

Sprinter Panelvan, 7.5 - 17 m3 arası yükleme alanı ile 3.5 - 5.0
ton arası AYA (Azami Yüklü Ağırlık) ağırlık yükleme seçeneği
sunuyor. Ayrıca kasalı ve kasasız seçenekleri ile şasi kamyonetler
20m ’e kadar hacim sunarak ticari hayata değer katıyor. 

Zengin seri donanıma sahip olan Sprinter’de sürücü hava
yastığı, 6 ileri vites şanzıman, geniş açı aynalar standart donanım

kapsamında. Yine standart
olan yeni rampa kalkış
sistemi ve otomatik yanan
farlar ile opsiyonel sunulan
yol bilgisayarı ve dış
aynalara entegre
parktronik, yeni Sprinter
Panelvan’da kullanım
konforunu artıran sistemler
olarak göze çarpıyor. ■

Sprinter Minibüs

Sprinter minibüsler, turizm, servis ve okul taşımacılığında
sektörün standartları yeniden belirliyor. Sprinter orjinal minibüs
araçlar 13+1'den 22+1'e kadar sunduğu koltuk düzenleri ve koltuk
düzenine göre farklılık gösteren bagaj hacimleri ile her sektöre
uygun çözümler sunuyor. Araçlar 2001/85 AT (Avrupa

Yönetmeliği)
gereksinimlerini
sağlamakta olup tüm
koltuklarda standart 3
noktalı emniyet kemeri
bulunuyor. Sınıfında tek
fabrika çıkışlı sensörlü
elektrikli kayar kapıya
sahip Sprinter’ın hassas
sensörleri sayesinde ufak
bir dokunuşla dahi kapı
geri açılıyor ve sıkışmaları
önlüyor. 

Mercedes-Benz Sprinter 
Minibüs ve Panelvan yenilendi

MAN Kamyon ve Otobüs Tic. A.Ş’nin bayisi Mapar,

19 Nisan Cuma akşamı Kaşıbeyaz Restoran’ta halk

otobüsçülerine yönelik yemekte iki ürününü halk

otobüsçüleri ile buluşturdu.

İstanbul Otobüs A.Ş’nin 350 adetlik otobüs ihalesini tamamlaması
ve ihaleyi kazananlara yönelik sözleşmeye davet etmesi kentiçi
otobüs pazarına büyük hareketlilik getirdi. Üreticiler ve bayiler

halk otobüsçüleri ile bir araya gelebilecekleri ve ürünlerini
tanıtabilecekleri organizasyonlar düzenliyor. MAN Kamyon ve
Otobüs Tic. A.Ş’nin bayisi MAPAR’da halk otobüsçülerine yönelik bir
yemek düzenledi. Çok sayıda halk otobüsçüsünün yer aldığı

Metro Turizm bünyesinde
hizmet veren Adapazarı
merkezli Evin Metro

filosuna 8 Fortuna kattı.
Araçların satışını MAN Kamyon
ve Otobüs Tic AŞ bayii Ant Oto
gerçekleştirdi. 

Evin Metro 17 araçlık yeni
yatırım planının ilk partisi olan 8
Fortuna’yı filosuna kattı. İstanbul
Otogarı’nda düzenlenen teslimat
törenine Evin Metro sahipleri
Halit Evin, Orhan Şeşen, Ant Oto
Yönetim Kurulu Üyesi Hikmet
Göksoy, Satış Müdürü Şafak
Kıyar ve firma kaptanları katıldı. 

Evin Metro’nun
sahiplerinden Halit Evin,
filolarını son model araçlarla
güçlendirmek istediklerini
belirterek, “Yatırımlarımız
devam edecek. Filomuza yeni
katılan araçlarımızın bir kısmı
Metro Turizm bünyesinde

çalışacak. Bunun yanı sıra Toyota
fabrikasının personel servis
taşımacılığını da yapıyoruz”
dedi. Ant Oto Yönetim Kurulu
Üyesi Hikmet Göksoy, 2013
yılının son derece hareketli
başladığını vurgulayarak, “Sezon
yaklaşırken firmalar filolarını
yeni araçlarla güçlendirmek için
yeni yatırımlara hız verdi. Bizde
taşımacılık alanının önde gelen
firmalarının iş ortağı olmaktan
mutluluk duyuyoruz. Onların
büyüyen hedeflerine katkı
sağlamak en büyük isteğimiz”
diye konuştu. Ant Oto Satış
Müdürü Şafak Kıyar ise, “Ant Oto
olarak firmaların ihtiyaçlarına,
beklentilerine un uygun
çözümleri sunmak yönünde
çalışmalar yürütüyoruz. Yolcu
taşımacılığının her grubuna
yönelik teslimatlarımız devam
edecek” dedi. ■

Evin Metro’ya 8 Fortuna 

yemekte MAN Kamyon ve Otobüs
Tic. A.Ş Kamu Satış Müdürü Taylan
Aslanoğlu, Mapar Belediye Otobüs
Satış Sorumlusu Akın Bal, Satış
Yöneticisi Savaş Sarıkaya’da yer
aldı. 

MAN CNG’li motor

üretiminde lider 

Halk otobüsçülerine yönelik
yemekte bir konuşma yapan Taylan
Aslanoğlu, dünyada CNG’li araçlara
yönelik büyük bir talep yönelmesi
olduğunu belirterek, “Artık daha
çevreci, daha düşük maliyetli
yakıtlar ön plana çıkıyor. MAN
CNG’li motor üretiminde dünya
lideri bir marka konumunda. En
büyük CNG’li filomuzda Ankara’da
hizmet veriyor. Halen EGO’nun
filosunda 1300 CNG’li Man araç
çalışıyor” dedi. 

Kaliteden ödün vermeden 

Doğalgazlı araçları güvenliği
daha yüksek bir sistemle üretilmesi
gerektiğini belirten Aslanoğlu,
“Piyasada çok çeşitli araç var. Fiyat
farkları kalitelerine göre değişiyor.
MAN bugüne kadar kalitesinden
ödün vermeden araç üretimi
yapmak ve pazara sunma hedefiyle
ilerliyor. Biz müşterilerimize 10-15
sene sorunsuz bir araçla çalışma
imkanı sunuyoruz” diye konuştu.

Taylan Aslanoğlu, siparişlere göre
Temmuz ayında teslimatları
yapabileceklerini de söyledi. 

Pazarda daha iddialıyız

Yemek sonrasında Taylan
Aslanoğlu ile bir görüşme yaptık.
Daha iddialı şekilde pazarda var
olduklarını belirten Aslanoğlu,
“Yeni hat ihalesi ve İstanbul’daki
araç filosunun 2005-2006 model
araçların değişimine yönelik
talepler, daha başka ihtiyaçlar da
doğuyor. Doğalgazlı araçta zaten
lider bir markayız. Bunda rakip
tanımıyoruz. Bu teknoloji özel bir
teknoloji. Dizel araçlarımızın da
kalitesi malum. Biz en iyi araçları,
en iyi fiyattan satmaya çalışıyoruz”
dedi. 

Hibrid ve CNG’li iki demo

otobüs geliyor

Tüm dünyada CNG’li araca

yönelik bir talep büyümesi olduğunu vurgulayan
Aslanoğlu, “Ülkemiz bu konuda öncülük yapacak kadar
tecrübeli. Dünyanın en büyük filosu Ankara’da.
Doğalgazlı araç tüm dünyada çok daha hızlı şekilde
gelişecek” diye konuştu. Bir hibrid ve CNG’li iki demo
aracın İstanbul’a getirileceğini belirten Taylan
Aslanoğlu, “Bunu İstanbul sokaklarında göreceksiniz.
Hibrid aracımız çok özel bir araç. Münih’te çalışıyor bu
araç Kullanıcılar İstanbul’da bu aracı deneyecek,
teknolojik özelliklerini inceleme fırsatı bulabilecekler”
dedi.  ■

MAN, halk otobüsçülerine 
CNG’li ve dizel otobüsünü tanıttı Taylan

Aslanoğlu

Akın

Bal
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